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Letošnji zimski posnetek Preventovega "zadružnega doma" (foto: D. Z.)

počitniške prikolice Adria Caravan.
Po reorganizaciji IMV-ja se je mirnsko 

podjetje preimenovalo v TOM, Tovarno 
opreme Mirna, njen stoodstotni lastnik pa 
je bilo podjetje Adria Caravan d. d. Novo 
mesto. Po treh letih je stoodstotno lastništ
vo pridobila Dolenjska banka. V letu 1995 
se je tovarna TOM razdelila v samostojne 
družbe in tako je tudi nastala družba TOM 
Oprema d. o. o. kot samostojna družba s pro
gramom avtokonfekcije v stoodstotni lasti 
TOM d. d.

Leta 1997 je PREVENT d. d. iz Slovenj 
Gradca postal stoodstotni lastnik družbe 
TOM Oprema d. o. o., že naslednje leto pa 
se je preimenovala v PREVENT SPM d. o.
o. (SPM = sedežne prevleke Mirna).

Zgodovina impozantne zgradbe (za mirn- 
ske prilike), katere sedanji lastnik je Prevent 
d. d. iz Slovenj Gradca, sega v zgodnja pov
ojna leta, ko so bile potrebe po večjih pros
torih za skupne dejavnosti krajanov še pre
cej velike. V vseh večjih krajih so ljudje zače
li z gradnjo Zadružnih domov predvsem z 
udarniškimi akcijami. Tako se je gradil tudi 
mirnski Zadružni dom. V letih, ko je bilo na 
tržišču bore malo gradbenega materiala, je 
tudi zadružnim zanesenjakom pošla sapa, 
predvsem pa denar za dokončanje 
obsežnega projekta. Nekaj let je dom, zgra
jen do tretje gradbene faze, sameval, če 
odmislimo občasno samovoljno nastanitev 
Romov in skladišče ogromnih količin 
slame, last takratne Kmetijsko obdelovalne 
zadruge; nato pa je mirnski gospo
darstvenik Franjo. Bulc prišel na idejo, da bi 
prostore uredili za delavnico, oziroma pod
jetje za popravilo šivalnih strojev. To se je 
zgodilo daljnega leta 1954. Podjetje seje leta 
1958 preimenovalo v Tovarno šivalnih 
strojev Mirna, pridružilo seje še Mizarsko 
podjetje, kije pričelo izdelovati kabinete za 
šivalne stroje.

Leta 1969 je po politični volji občine tovar
na prešla v roke novomeškega giganta IMV,

ko so začeli izdelovati opremo za Renault 4 
- konfekcijske preobleke avtomobilskih 
sedežev, dvigalke za osebne avtomobile, 
plastične dele in kasneje tudi opremo za

Direktorica Preventa SPM 
ga. Martina Breč (foto: D. Z.)

V ozadju |e delovna hala in obenem upravna zgradba, kjer delavke in delavci uspešno opravliaio svoie 
delo (foto: D. Z.)
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Zamenjalo se je tudi vodstvo družbe.
S&BtijglBr Še leto kasneje, to je leta 1999, je Prevent odkupil 

celotno lokacijo nekdanjega TOM-a in v letu 2000 
popolnoma prenovil proizvodne in poslovne prostore. 

Danes v vsej zgradbi “Zadružni dom” začasno domuje le Osnovna 
šola Mirna z nižjimi razredi, ki jim je lastnik dobrohotno ponudil 
“krov nad glavo” po katastrofalnem neurju s točo lanskega junija.
V imenu Krajana smo zaprosili sedanjo direktorico Preventa SPM 

d. o. o. Mirna, da nam z nekaj besedami opiše dejavnost velikega 
podjetja Prevent d. d. Slovenj Gradec, katerega hčerinsko podjetje je 
tudi Prevent SPM. Gospa Martina Breč seje prijazno odzvala in pov
edala:

“Prevent d. d. zaposluje 7200 delavcev. Na področju avtodelov dela 
5200 zaposlenih. Celotno podjetje sestavlja 30 podjetij, od teh jih 7 
ustvarja zunaj Slovenije (Hrvaška - dve podjetji, Moldavija, BIH, 
Brazilija, Španija in Nemčija). 17 podjetij ima v svojem programu 
proizvodnjo s področja avtodelov. Eno od teh je mirnski Prevent, v 
katerem je zaposlenih 290 delavcev, točneje 250 delavk in 40 
delavcev.

Krajan: Kakšen proizvodnji program imate in kako to, da je v podjetju 
zaposlenih toliko več žensk?

“V naši firmi proizvajamo sedežne prevleke za avtomobile 
Volkswagen. Prevleke dostavljamo enajstim različnim VW tovarnam 
predvsem v Evropi.

Dnevno izdelamo 12500 kosov sedežnih prevlek. V lanskem letu 
smo tako prigospodarili več kot 4 milijarde tolarjev prihodkov.

Po večletnem testiranju in ugotavljanju uspešnosti delavcev smo 
prišli do zaključka, da so ženske za šivalnim strojem v večji meri 
uspešnejše od moških.”

Krajan: Kako zahtevno je to delo glede na kvaliteto in kakšno 
tehnologijo ste vpeljali v proizvodnjo sedežnih prevlek?

“Delovni pogoji v proizvodnih prostorih so dobri, saj so urejeni 
in klimatizirani. V šivalnici, kjer dela večina žensk, je cca. 120 
šivalnih strojev, proizvodnja krojenja pa se odvija na treh 
najmodernejših računalniško vodenih krojilnih linijah. Delo je 
vsekakor zahtevno in naporno, vendar zaposleni uspešno dosegajo 
postavljene norme. Visoko postavljeni cilj poslovanja glede kakovosti 
proizvodov, ki jih sicer narekuje trg, so bili v letošnjem januarju in 
februarju doseženi. Tako smo proizvedli le dobrih šest oziroma 
osem promilov slabih izdelkov, kar je skoraj enako ničli (100 PPM 
pomeni, da je na milijon poslanih izdelkov dovoljenih le 100 
reklamiranih kosov ali drugače povedano: od 10.000 izdelanih kosov 
je lahko reklamiran le en kos!).

Drugi cilj je 105 odstotna produktivnost. Tudi tega smo dosegli, 
tako po posameznih skupinah in tudi kot celotno podjetje.

Z uspehi sem zelo zadovoljna, zato z veseljem pohvalim vse od 
vodij skupin do zaposlenih v službah priprave proizvodnje ter vodje 
tehnologije in proizvodnje, kot tudi vodjo kakovosti ter vse ostale 
delavce.”

Krajan: Na stenah vhoda v proizvodne prostore imate lično 
razstavljene certifikate kakovosti po standardih avtomobilske industrije 
QS 9000, VDA 6.1 in ISO 9001. Lani ste pridobili tudi certifikat po standardu 
IS0/TS 16 949, kije usklajen z najzahtevnejšimi avtomobilskimi standardi 
najrazličnejših držav. Kako ste si pridobili te vredne listine?

"Predvsem s permanentnim kakovostnim delom celotnega teama 
delavcev, ki se zaveda pomembnosti odgovornega dela, kar doka
zujejo navedeni rezultati v številkah.

V veliko zadovoljstvo so mi besede direktorja certifikacijskega pod
jetja TYV Bayern Stevana Radovanoviča, ki je dejal, da je Prevent 
SPM prvo podjetje, ki je v prvem poskusu uspešno prestalo tri 
presoje po zahtevnih standardih avtomobilske indrustrije.”

marec 2002 • Krajan

Delavke v proizvodnji so pridne, kakovost izdelkov je v njihovih rokah (foto: D. Z.)

Krajan: Lansko jesen ste kar odmevno sprejeli pod svojo streho 
osnovnošolčke, ki po razdejanju OŠ s točo niso imeli kam. Bi lahko tudi še 
kaj več storili za našo krajevno skupnost?

“Vprašanje je kar provokativno. Resda smo v jeseni brezplačno 
oddali v najem bivšo upravno zgradbo Osnovni šoli Mirna, za kar 
se moramo vsi skupaj zahvaliti velikemu razumevanju predvsem 
predsednika uprave Preventa g. Jožetu Kozmosu, o čemer ste tudi 
že pisali v Krajanu. Zahvalil se nam je župan občine, pa tudi Osnovna 
šola, ki pa vendarle ni izpolnila vseh obljub, ki se nanašajo na 
prispevke v odmevnejših medijih. Seveda pa lahko koristijo naše 
prostore, dokler bo to potrebno.

Veseli smo najmlajših šolarjev, ki nam popestrijo delovne dni s 
sličicami, razstavami, obiski ob pustnem dnevu, dnevu žena. Posebej 
smo bili veseli razstave prehrambene piramide v naši jedilnici.

Kaj bi pa sicer lahko več storila za KS, ne vem, saj zaenkrat še 
ni bilo nikogar, ki bi me kot direktorico povabil na kak sestanek KS 
ali širše, zato ne vem niti, kakšne so želje”.

Krajan: Poznate morda kako čarobno formulo ali vsaj nasvet, kako 
se uspešno vodi podjetje? Jo lahko zaupate javnosti?

“Čarati ne znam, tudi dajanju nasvetov drugim se izogibam, morda 
pa hi si kdo le lahko pomagal s simpatičnim rekom Preventa, ki ga 
poznajo vsi njegovi delavci: BITI ZMERAJ KORAK PRED ŽELJAMI 
KUPCEV, ZAPOSLENIH, LASTNIKOV IN OKOLJA!” Tako je 
razgovor zaključila direktorica Martina Breč.

Preostane nam le še, da iskreno zaželimo, da bi Prevent SPM d. o. 
o. Mirna še naprej uspešno posloval in zaposlil čim več delavcev iz 
naše krajevne skupnosti.

D. Z.

Moderna krojilnica sedežnih prevlek (foto: D. Z.)
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IZ DELA SVETA KS IN NJENIH ORGANOV

9. SEJA SVETA KS MIRNA

je bila 20.12. 2001 ob 17.00 uri

Opravičeno odsotni:
Veljko Kolenc, Edo Novak, Pavel Drčar, Brane Lokar

Sprejeti so bili naslednji sklepi:
1. Dodelimo finančna sredstva za pomoč in sicer:

• OŠ Mina - za obisk precteta/za otrcke
•OŠMrna-zaobdarfa/oIrck 105.000.00311
•Hajevni organizaciji RK 60.000.00311
•OlbUj upokojencev Mirna 150.000.00 311
•obdaritev predšolskih otok ob dedku IVlai MOOGOOSIT

2. Nabavimo pelerino za zastavonošo.
3. Izvedemo plačilo za “skatin roling”.
4. Solastniški delež na čistilni napravi Mirna prenesemo v last 

in posest Občini Trebnje.
5. Pisno obvestimo Center za socialno delo Trebnje, da pristopi 

k reševanju socialne problematike družin Šubelj iz Cirnika in 
Smrke iz Stare Gore.

1. SEJA SVETA KS MIRNA

je bila 31. 01. 2002 ob 18.00 uri

Opravičeno odsotni:
Marta Pančur, Edo Novak, Pavel Drčar, Brane Lokar, Tomaž

Povšič

Sprejeti so bili naslednji sklepi:
L V sodelovanju s Komunalo Trebnje pristopimo k ureditvi eko

loških otokov za zbiranje ločenih frakcij in nabavi zabojnikov v 
naši KS. Lokacije ekoloških otokov: na Mirni - trije ekološki 
otoki, en ekološki otok za Brezovico in Gomilo, po en ekološki 
otok za Selo, Zabrdje in Sevnico. Po potrebi bomo število eko
loških otokov povečali.

2. Pristopimo k nabavi zabojnikov in ureditvi prostorov za posta
vitev zabojnikov za zbiranje odpadkov na področjih zidanic, 
vikendov in počitniških hišic v KS Mirna.

3. V Krajanu objavimo način ravnanja s komunalnimi odpadki v 
naši krajevni skupnosti.

4. S proizvajalcem hidrantnih omaric Pohorje se dogovorimo za 
opremljenost omaric glede oddaljenosti od hidrantnih nastav
kov. V celoten sistem opremljanja vključimo tudi gasilce iz šti
rih gasilskih društev v naši KS.

5. Krajana št. 1/2002 dostavimo gospodinjstvom po možnosti do 
konca meseca marca.

6. Pripravimo razdelitev finančnih sredstev za športna in kul
turna društva, ki delujejo na področju naše KS, po kriterijih iz 
preteklega leta.

7. Nadaljujemo z aktivnostmi za pripravo krajevnega samopri
spevka za naslednje petletno obdobje.

8. V pripravo praznovanja krajevnega praznika vključimo tudi 
gospodarske subjekte.

9. Pristopimo k sanaciji podrte kapelice v Migolici.

10. V sklopu izvajanja adaptacijskih del v stavbi, kjer ima sedež tudi 
KS, pristopimo k izgradnji ogrevanja poslovnih prostorov sku
paj z Občino Trebnje in Upravno enoto Trebnje.

11. Za potrebe krajevne skupnosti naročimo ISDN priključek.
12. Na naslednjo sejo povabimo gospoda Šemrova zaradi predsta

vitve uporabnosti interneta za potrebe krajevne skupnosti.
13. V marcu organiziramo proslavo ob dnevu žena, prav tako pa tudi 

dramsko predstavitev v marcu in aprilu.
14. Dolžnikom krajevne skupnosti iz preteklih obdobij terjatev ne 

moremo opravičiti in jih preklicati.
15. V času pogrebov uporabljajo za parkiranje krajani tudi dvorišče, 

ki je v lasti Alfonza Breznikarja. Izplačamo mu odškodnino v 
enkratnem znesku 30.000.00 SIT.

16. Na prošnjo krajanov pričnemo z izvajanjem del na poškodova
nih makadamskih cestiščih.

17. Pristopimo k nujni sanaciji mostička v Zapužah in nabavimo šti
ri betonske cevi fi 80.

18. Pridobimo informacije o nadaljevanju del na kabelskem sistemu 
v naši krajevni skupnosti.

2. SEJA SVETA KS MIRNA

je bila 20. 03. 2002 ob 19.00 uri

Opravičeno odsotni:
Janez Sladič, Brane Lokar, Marko Novak, Marta Pančur, Pavel 

Drčar

Sprejeti so bili naslednji sklepi:
1. V plan ostalih del za leto 2002 dodamo:

• cesta Brezovica - Ševnica in most - z delom pričnemo v 
mesecu aprilu

• razširitev parkirnih mest na Glavni cesti in polaganje nove 
asfaltne prevleke bo izvedljiva samo, če bo dogovor med 
prizadetimi strankami uspešen

• dodamo tudi pričetek del na vodovodu Stara Gora - Pra
protnica

• modernizacija javne razsvetljave
• poživitev kulturne dejavnosti
• hortikultura.

2. Pripombe na dopis Občine Trebnje št. 303-09/2001-03:
• vztrajamo, da se parcele na Rojah III. komunalno uredijo, 

predlamo sprejemljivo ceno in ponudimo krajanom;
• nikakor ne smemo dovoliti, da bi več parcel skupaj kupil 

posameznik;
• še naprej vztrajamo na prostorski ureditvi obrtne cone;
• povečamo možnosti mešane obrtno-stanovanjske dejavno

sti na zemljišču od Grede proti Škarjatu in ceste do Zapuž.
3. Ponovno prebarvamo table, ki označujejo področje KS na 

vseh vpadnih cestah.
4. Odjemno mesto za odpadke pri transformatorju v vasi Selo ni 

potrebno.
5. Naročimo popravilo asfaltne ceste na relaciji Žunovec - Koz

jek in ceste proti Selški Gori.
6. Dodelimo finančno pomoč Čebelarskemu društvu Šentru

pert - Mirna v višini 20.000.00 SIT.
7. Marjanu Bevcu dodelimo pomoč pri obnovi dovozne poti (5 

kamionov gramoza).
8. Lokacijo vodohrana na Brezovici določimo na višji koti.



KAJ DELAMO?
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BILANCA USPEHA 
KRAJEVNE SKUPNOSTI 
MIRNA ZA LETO 2001:

PRIHODKI:
• penos sredstev iz Ieta2000 9,225.686,00
• kajevnisamoprispev* 33,908.904,00
• prispevki krajanov 3412.829,00
• ObanaMijeizprtraara 27370.01800

• stavbna zemljišča 22,568.18200
• za investicija 3,500.000.00
• zaČNMirna-sotinandraija $7801.00
• zadiugermene 704.035.00
• cstali prihodki (obresti, izredni prihodki, 

sof inancraije Krajana, Komunala za ČN Mina) 3.698.363.00
SKUPAJ: 82,615.800.00

ODHODKI:
• odhodki za storitve in materiale 2,492.033.00
• električna energja-JR 2973.006.00
• voda komunalne storbe, ČN Mirra 8271.834.00
• snaga-plužrnp 1821.296.00
• stroški telefona, poštnih storite/, zavarralne prem je 51404600
• tdrcče vzdrževanja 2153225.00
• infrastruktura 859.360.00
• vzhžeflijemakacbmskihcest 1,988.350.00
• infomfaije krajanov 795.369.00
•reklama 45021100
• repreentanca 189.370.00
• (tamovaije krapvnega praznika $7866.00
• obdartevofrdr 399.360.00
• rmtaža hidrantov 34647300
• za gasilskadištva 41807600
• stroški po pogodbah o delu 1,366224.00
• administrativne, ražmovscfeke in pravnskestoritve 1,681.410.00
• pogodbe o delu (zastamša, go wnfca) 41731700
• pogodbeodelu za vzdržaaije bazena 556.770.00
• pMaDURSAPP 2,045.729.00
• izplačila orpizarijarndrrštvrm 3311.022.00
• hvestidjstovzdrževaije in izboljša«

po prrpmu krajevnega samoprispevka 37,894811.00
SKUPAJ: 66,903.158.00

Cbtanezaprenosvfeto2002: + 1571264200

Pomoči društvom:
Taborniki 300.000.00 SfT
Smučarski klub 300.000,00 S(T
KUD Klas 200.000.00 SfT
KUDSvctcda 157000.00 SIT
Balinarski klub D/NA 100.000.00 SIT
Badmirtcnski klub TOM 530.000.00 SIT
Balinarski klub Mirna 330.000.0058
Ctišlvo upokojencev 140.000.00 srr
Nogometu'klub 400.000.00 S8
čistilna akdja lovske cfužine 50.000.00 S6
Z/ezasindikctcv-reklame 100.000.00 S3
OŠ Mima 250.000.00 S3
PGD Mina 100.000.00 S3
Cnšlvo izgnancev 20.000.00 S3
Zlata jesen 15.000.00 S3
ljudskatehnika-elektrika 19.02212 S3
Dištvokmečritižena 20.000.00 S3
DintBreoira 200.000.00 S3
bistvo vinogradnik« - pevsk zbor 20.000.00 S3
PGDZabekwje 20.000.00 S3
ZZBMma 40.000.00 S3

SKUPAJ: 3,311.022.12 S3

IZVLEČEK IZ POROČILA INVESTICIJSKIH IN 
OSTALIH DEL V LETU 2001
V letu 2001 smo izvajali investicija in druga dela v naši krajevni skupnosti po sprejetem 

planu, za izvedbo nekaterih nalog pa smo se s krajani in svetom dogovorili med letom. 
Uresničili smo naslednje:

A) na področju asfaltiranja cest:_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _
• ulica proti Borštnarju, proti Papežu in v Podlogu, kjer smo izvedli tudi delno razširitev
• na Brezovici smo asfaltirali pri Tramtetu, pri Adamljetu, pri Drčarju, pri Ruglju, pri 

Dimu in pri Zakošku ter del odseka proti Sevnici
• v Migolski Gori smo asfaltirali pri Golobu in pri Zakrajšku
• v Zabrdju smo asfaltirali v Dolini proti Podlogarju cesto v dolžini 235 metrov, izvedli 

pa preplastitev od Jersovca proti Stari Gori
• na Debencu smo asfaltirali pri Povšetu in odsek proti Cirniku ter odcep Debenec - 

Mlada Gora z odcepom proti koči
• na Sokolski smo uredili dostopno pot.

B) na področju makadamskih cest:_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _
• v makadamski izvedbi smo izvedli ureditvena dela na naslednjih odsekih: Sevnica - 

Brezovica, kjer je izdelano tudi odvodnjavanje; odsek Golob - Prosenik - Migolska 
Gora; odsek Selška Gora; odsek Zabrdje - Stan; ureditev odvodnjavanja Gorenja vas 
- Grdin

Požarno varnost smo povečali na Cirniku, na Mirni in na Brezovici, saj smo naročili 
postavitev hidrantov ter zamenjavo cevovoda na Cirniku.

Izvedena je bila javna razsvetljava na Selu, v Sajenicah, na Migolici, naročili pa smo tudi 
razsvetljavo mirnskega gradu.

Na Selu smo modernizirali vaški vodovod, sodelovali pa smo s finančnimi sredstvi tudi 
pri ureditvi prostorov gasilskega društva.

Na Mirni smo sodelovali pri urejanju otroških igrišč, omogočili za mladež postavitev 
rolkarskega poligona, prav tako pa smo na Mirni in v okolici sodelovali pri posodobitvi 
cestne signalizacije. Tekoče smo vzdrževali asfaltne površine, prav tako tudi vzdrževali 
makadamske ceste z dovažanjem gramoza.

Aktivno smo se vključevali v organizacijo kulturnih in športnih prireditev v kraju ter 
urejali Mirno z namenom, da bo turistično za obiskovalce zanimiva in privlačna.

Zaradi objektivnih razlogov nekaterih nalog iz plana nismo uspeli uresničiti. Gre za ure
ditev ceste proti Sotli, saj še nismo uspeli pridobiti projektov, izgradnja parkirnih mest na 
Glavni cesti, kjer je ovira prav tako dokumentacija, ureditev ceste proti Sevnici ter 
mostiček v Jersovcu. Naštete naloge so prioritetne za realizacijo v letošnjem letu.

Za vsa našteta opravljena dela smo poleg rednega vzdrževanja porabili 37.894.811.00 
SIT, kar je razvidno iz bilance. Ostanek neporabljenih sredstev v znesku 15.712.642.00 
SIT bomo prenesli v letošnje leto za pokritje nedovršenih del v letu 2001, ki so bila planira
na iz sredstev samoprispevka.

K realizaciji programa so največ pripomogli gradbeni odbori in krajani sami. Njihova 
iniciativa in volja je pri vseh investicijah osnovna gonilna sila, zato moramo tudi za v 
bodoče razmišljati, da bomo gradnjo in izboljševanje infrastrukture vodili na enak način 
kot v preteklosti.
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PROGRAM DELA 
KRAJEVNE SKUPNOSTI 
ZA LETO 2002

V planu dela za leto 2002 damo pred
nost nedokončanim delom iz leta 2001 in 
sicer: cesta Sotla, cesta Brezovica - Sev
nica, hidrantno omrežje, parkirna mes
ta.

Plan del na cestnem področju 
v letu 2002:_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _

• dokončali bomo cesto proti Stari Go
ri,

• preplastili bomo cesto na Gomili,
• preplastili bomo ulice na Mirni,
• zbrali bomo dokumentacijo za uredi

tev železniškega prehoda v Zapužah,
• uredili bomo odvodnjavanje in izde

lali pločnik ter preplastitev od Zdrav
stvenega doma proti vrtcu,

• izvedli bomo sanacijo ceste na Gomi
li,

• sanirali bomo asfalt na cesti Selo - 
Kozjek - Žunovec,

• izvedli bomo vzdrževalna dela na ce
sti Sevnica - Škrjanče,

• vzdrževali bomo asfaltne in maka
damske ceste na področju KS.

Plan ostalih del v letu 2002:
• bazen Mirna (dokumentacija, ogra

ja....),
• pridobitev dokumentacija za izgrad

njo kanalizacije Brezovica - Gomila,
• postavitev hidrantov, kjer so dane 

tehnične možnosti in postavitev us
treznih hidrantnih omaric,

• dela na vodovodnih sistemih (Sajeni- 
ce),

• postavitev razsvetljave pri Gasilskem 
domu na Sevnici,

• ureditev škarpe na pokopališču,
• ureditev ceste in škarpe proti Zabr- 

dju,
• prostorska ureditev obrtne cone in 

zazidalnih parcel,
• modernizacija javne razsvetljave,
• pridobite dokumentacije za izgrad

njo vodovoda v Stari Gori,
• kulturne aktivnosti,
• ureditev hortikulture v krajevni skup

nosti Mirna.

KAJ DELAMO?

POKOPALIŠČE PRI
SVETI HELENI

Kot upravljavec pokopališča smo v pre
teklem letu opravljali pokope pokojnikov 
in pokopališče vzdrževali. V krajevni 
skupnosti Mirna je bilo v preteklem letu 
30 pokopov, od tega 19 klasičnih in 11 
žarnih. Na novo smo oddali v najem 8 
grobnih prostorov.

Prikaz prihodkov in odhodkov:

PRIHODKI:
• žepcrafcljenov Ietu2000 - 547496.00 SfT
• najemnine grctov za leto 2001 2142821.00 SIT
• najemnine mrliške vežice 627000.00 SIT

SKUPAJ: 2,222.325.00 SIT

ODHODKI:
a)Redno vzdrževanje:
• pesekzapoap 89576.00 StT
• pcrabamateriala-ostia 1874200 SfT
• električna energy 187826.00 SIT
• anutizadja z revalorizacija 61.009.00 SfT
• ccl/oz kontejnerjev 465.523.00 SfT
• rairževaije (gnojila skopiva) 67200.00 SfT
• pcrabavccfe 50261.0058
• najemnina 40.123.00 S8
• delovna sredstva 52810.00 S8
• zaščitna sredst/a 47791.00 S8
• dO-bnto 428325.00 S8
• stroški ESP 133.060.00 SfT

Skupaj: 1,642.246,00 SIT

h) Investicijsko vzdrževanje:
• cbna« in mortaffl kairskih vrat 517704.00 S8
• nabava hladilnega pokrova (50%) 387285.00 S8

Skupaj: 904.989.00 SIT

ODHODKI SKUPAJ: 2,547.235.00 SIT

RAZUKA MED PRIH. IN ODH: - 324.911.00 SIT

Planirana dela v letu 2002:
Planirano

• natBva opreme v sobi za svojs
(klopi, mize, obešalnik)-ocena 500.000.00 SfT

• ctnora shrambe za orodje in nabara
maijtapčega orodja te"
pripomočkov-ocena 400.000,00 S8
S<upna predvidena vlaganja: 900.000.00 SIT

KOMUNALA TREBNJE

DELA NA 
LOKALNIH 
CESTAH V 
LETU 2002
V skladu s sprejetim proračunom Občine 

Trebnje in planom del KS Mirna za leto 
2002 se bodo v letošnjem letu izvajala grad
bena dela na premostitvenem objektu - AB 
ploščatem prepustu preko potoka Gom- 
ilščica, pri Kremenu. Predvidena je sanaci
ja kompletnega objekta, tako da bo le-ta zag
otovil večje osne obremenitve in odvijanje 
dvosmernega prometa.

V območju od priključka na regionalno 
cesto R-215 na Mirni pa do odcepa LC proti 
Bojanki se bodo izvajala dela na rekon
strukciji obstoječe lokalne ceste Mirna-Za- 
bukovje. Trenutno je v izdelavi projektna 
dokumentacija, zasnovana pa bo tako, da 
bo z rekonstrukcijo doseženo bistveno 
izboljšanje osnovnih tehničnih elementov 
obstoječe ceste. V kolikor ne bo posebnih 
problemov pri pridobivanju zemljišč, se bo 
cesta razširila in dodatno utrdila ter 
ponovno asfaltirala. Poseben poudarek pa 
bo posvečen odvodnjavanju zalednih in me
teornih voda.

Predvidoma v maju pa se bodo pričela tudi 
dela na razširitvi lokalne ceste med Brezovi
co in Sevnico. Na že izvedena dela razšir
itve, ki jih je opravila KS Mirna oziroma nji
hov gradbeni odbor, bomo položili asfalt v 
širini 1 m. Sočasno se bo novi širini vozišča 
prilagodil tudi AB ploščati prepust pod Br
ezovico.

V letošnjem programu so zagotovljena 
tudi finančna sredstva za preplastitev kraj
šega odseka lokalne ceste v območju Stare 
Gore. Asfaltiranje bo opravljeno sredi po
letja.

mag. Štefan Velečič 
vodja oddelka

Smehljaj je najelegantnejši način, da 
nasprotnikom pokažeš zobe. 

(Werner Finch)
V__________ ____________ ___________ /
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KAJ DELAMO?

PRISPEVEK KRAJANOV K PREPOZNAVNOSTI
Skozi vas Sajenice sicer vodi regionalna 

cesta Mirna - Gabrovka in bi upravičeno 
pričakovali, da bo zaradi varnosti (omejitev 
hitrosti) upravljavec ceste poskrbel za oz
načbo vasi.

Leta 1995 smo vaščani Migolice in Migol- 
ske Gore obnovili kapelico v Migolici pri 
mostu, ker je bila dolga leta zapuščena in 
večkrat oropana kipov, ki so bili v njej.

Decembra 2001 je bila spet poškodovana 
tako močno, da jo je bilo potrebno podreti.

Ker se to ni zgodilo, so vaščani samoinicia
tivno postavili lični miniaturni kozolec z na
pisno tablo. To sicer ne bo pripomoglo k 
umiritvi prometa skozi vas, je pa prijetna 
osvežitev kraja. Naj omenim, da so pred leti

Po dogovoru z zavarovalnico Triglav, pred
sednikom KS, gospodom dekanom in pred
stavnikom Komunale bo dela prevzela Ko
munala in kapelico spravila v prvotno stan
je.

Mari

vaščani lepo obnovili tudi kapelico na sredi 
vasi ter poskrbeli za ureditev okolice, ki jo 
tudi redno vzdržujejo. Skoraj prepričan 
sem, da se bo v kozolčku z napisom Sajenice 
spomladi pojavilo tudi kakšno korito rož.

Srečko KRIŽNIK

Čudovit razgled z razglednega stolpa na 
Debencu je marsikomu ostal v lepem spominu. 
Danes stolpa z leta 1949 ni več, razgledna 
točka pa je še vedno in tudi možnost, da 
pridemo do novega stolpa. Aktivnosti so v teku 
in prepričani smo, da bomo v bližnji 
prihodnosti izboljšali turistično ponudbo 
našega Debenca.

Foto: Srečko Križnik

KAPELICA NA MIGOLICI

Nova kapelica (foto: Nuša Strel)

BRV ZA PEŠCE -

Dogovorjeno je, da bo prišlo v kratkem 
času do podpisa sporazuma in soglasja, 
da se montaža mostu dovoli. Zemeljska 
in asfaltna ter gradbena dela so že kon
čana, potrebno pa bo urediti pred objekt
om, ki je v lasti gospoda Blažiča, kana- 
leto, za odvodnjavanje meteornih voda, 
izvajalec del pa nam je zagotovil, da bo z 
deli pričel predvidoma v mesecu aprilu 
letos. Z dograditvijo brvi bodo končno 
rešene prometne zagate - predvsem za 
pešce na Mirni.
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ZANIMIVOSTI

MLADI GASILCI PGD SELO NA KVIZU
Letos konec meseca januarja je v okviru gasilske zveze (GZ) Treb- 

nj e potekal I. gasilski kviz, s katerim so preverili znanj e in spretnost 
gasilskega podmladka v posameznih društvih. Odziv na kviz je bil 
zelo velik, saj so se ga udeležila skoraj vsa gasilska društva v okviru 
GZ Trebnje, veliko društev pa tudi z več ekipami.

Tako so se tudi mladi gasilci prostovoljnega gasilskega društva 
(PGD) Selo pri Mirni udeležili tega kviza. Priprave na kviz so 
potekale teden poprej v našem gasilnem domu, kjer so mladi gasilci 
skupaj z mentorji gasilske mladine obnovili svoje znanje s področja 
gasilstva. Na kvizu je bilko namreč potrebno pokazati teoretično 
znanje o varstvu pred požari, gašenju požarov in gasilski opremi, 
praktično pa so se preizkusili tudi pri spajanju cevi. Tekmovalne 
ekipe so bile glede na starost razvrščene v kategorijo pionirjev oziro
ma mladincev.

Tisto sobotno jutro so se na tekmovanje v Trebnje iz našega društ
va odpravile tri ekipe mladincev. Takrat pa tako mentorji kot tudi 
mladinci še niso vedeli, da bodo kasneje dosegli na tekmovanju velik 
uspeh. Ob koncu tekmovanja so imele tri ekipe enak rezultat, od tega 
pa sta bili kar dve ekipi PGD Selo. Vse tri ekipe so se pomerile v do

datnem izpraševanju, na koncu pa so naši mladinci med več kot 20- 
imi ekipami osvojili 2. in 3. mesto, kar je za naše društvo zelo velik 
uspeh.

Mladim gasilcem kot tudi njihovim mentorjem še enkrat čestitam 
za njihov uspeh.

NA POMOČ!
Miran Križnik

SEJEM BIL JE ŽIV....
(Anton Aškerc )

Od kar se je zakonsko sprostilo drobno 
gospodarstvo, so začeli naši ljudje spet 
razmišljati, kako bi prišli do dodatnih sred
stev za preživljanje. Oživlja se postindustr
ijska obrt, ki nastopa pod kraticami SP in 
želi konkurirati propadajoči industriji. Ta 
išče organizirano tržišče, drobno gospo
darstvo pa se muči s prodajami svojih izdelk
ov na vse načine, med drugim tudi brez 
konkurenčne etike. Razumljiveje tedaj, da 
se oživljajo tudi spomini na nekdanje sejme 
po trgih in vaseh našega podeželja.

V Krajevnem leksikonu Dravske banovine 
iz leta 1937 je napisano, daje imela Mirna 
dva sejma na leto. Poleg tega povedo, kako 
je bila Mirna bogata drobnega gospodarst
va, na pol industrijskega. Imela je parno 
žago, plinarno, tovarno krede, strojno 
mizarstvo, strojarno za kože in še kaj. Te 
dejavnosti, še bolj pa obrtni izdelki, ki jih 
tudi ni bilo malo: klobučarna, zatlerstvo, 
kovaški izdelki, izdelki ročne obrti so iskale 
svoj trg. Na sejmih so prodajali poljske 
pridelke, napol industrijske in obrtniške 
izdelke, lončarijo, kupovali in zamenjavali 
so živino in drugo. Tako razkošje vsakdan
jih dejavnosti je bilo nekoč izziv za idejo o 
sejmu, danes pa bi bilo najbrž treba nekat
ere od dejavnosti oživiti, ker so zaradi 
splošne industrializacije dežele zamrle.

Tako bi se spet lahko ozirali po sejmih.
Kako je bilo s tem nekdaj ? Zgodovinsko 

izročilo pravi, da so se morale o usodi sej
mov izreči vse občine v okrožju tedanjega 
Novega mesta. Zaradi upadanja tržnosti 
niso vztrajali pri njihovi ohranitvi, 
družbene spremembe pol letu 1945 pa sojih 
popolnoma opustile.

Za Mirno je znano prvo uradno dovoljenje 
za prirejanje sejmov 7.2.1839. leta. Dovol
jenje je bilo izdano za živinske in kramarske 
sejme. Dnevimed 7. in 9. februarjem so bili 
za Mirno najprimernejši, ker je bilo v teh 
dneh organizirano celodnevno češčenje sv. 
Rešnjega Telesa, ki gaje uradna Cerkev do
ločila na god sv. Apolonije, ki goduje 9. feb
ruarja. Točen dan pa je bil določen sproti, 
odvisno od vremena, dostopnosti farne 
cerkve in interesa ljudi, ki so se nekoč ves 
dan zgrinjali iz okoliških vasi k celodnevne
mu češčenju. Jasno je, da so bili to dnevi kot 
nalašč za trženje. Kasneje so ta sejem 
preložili najprej na 20. september, potem pa 
še enkrat na 2. november. Oba datuma sta 
vezana na cerkvene praznike: 9. september 
je bil zadnji uporabni jesenski dan za tako 
dejavnost, to je bil dan po mali maši, 2. no
vember pa je bil dan po prazniku Vseh 
svetih.

Očitno je bilo tržnih dnevov premalo, pa

so uvedli še 24. junij, ko je godoval farni pa
tron sv. Janez Krstnik. “Žegnanje” je bilo 
kot nalašč za praznovanje: ljudje so hodili 
kupovat žegnanjske spominke, fantje “lec- 
tova “ srca za dekleta, gospodinje lončeno 
in železno posodo za kmečke peči, možje pa 
so mešetarili in prekupčevali z živino in 
drugimi kmečkimi pridelki, ki sojih pričak
ovali v jeseni. Oba sejma sta se ohranila do 
začetka 2. svetovne vojne. Stojnice so stale 
na obeh straneh ob glavni cesti od cerkve do 
Kramarjeve kapelice, gostejše so bila 
tostran mostu, kakor na oni strani, kjer so se 
namestile predvsem trgovine s svojo krama- 
rijo.

Prvotno je bil sejemski prostor pod gra
dom, na prostoru današnjih športnih igrišč, 
najprej bližje podgrajskemu mostu, dokler 
so sejme prirejali grajski, kasneje pa, ko jih 
je prevzela mirnska župnija, nižje doli, tam, 
kjer zdaj stojita pošta in šola. Pri prenosu 
sejemskih pravic so morali prostor na novo 
urediti, ker staro sejmišče ni več ustrezalo 
pogojem za razpostavo predvsem domače 
živine, ki sojo včasih pripeljali tudi preko 
hrvaško - ogrske meje.

Pa še paradoks: kakorteče življenje, včasih 
neslišno, včasih bučno, tako teče reka Mir
na skozi vas in šepeta svojo kdo ve koliko ti
sočletno pesem komaj slišno. Zgodilo seje 
tudi to, da je letošnji Prešernov nagrajenec 
za poezijo Milan Jesih, ne da bi vedel, kako 
si Mirnčani želijo obnoviti sejme, že leta 
1997 poslal svojo še ne objavljeno pesem za 
našo revijo Speča lepotica z naslovom Se- 
manji dan.

dr. Marko MARIN
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MIRNSKI SOLARJI NA ODRU
V tednu pred kulturnim praznikom je v 

dvorani našega doma vladalo veselje za na
jmlajše. Svojim vrstnikom in krajanom so se 
mladi umetniki šole Mirna predstavili z 
duhovito predstavo Rajka Ranfla Radio 
Huda Luknja. To je zgodbica o tekmovanju 
za najlepšo žival. Dogajanje se zaplete, ko 
se vmeša lev, ki ni bil med povabljenimi. Na 
koncu živali spoznajo, da lepotno tekmo
vanje pravzaprav ni potrebno, saj ni 
pomembna lepota, ampak prijateljstvo in 
razumevanje.

Predstavo je pripravil dramski krožek OŠ 
Mirna, oziroma 23 deklic od 2. do 4. razre
da. Odigrali so tri predstave, ki so si jih 
ogledali vrtičkarji, učenci od 1. do 5. razre
da, OŠPP, mala šola in v popoldanskem 
času še krajani.

Z njimi seje trudila mentorica dramskega 
krožka ga. Dragica Hazdovac :

»Prva težava, s katero se spopadeš, je 
poiskati ustrezno delo za to starostno stop
njo.

Potem je tu, razen številnih vaj, še ogrom
no dela s kostumi, treba je najti primerno 
glasbeno spremljavo... Rada bi si izpopolni
la tudi strokovno znanje na gledališkem po
dročju, saj je bilo v preteklih letih le malo 
možnosti za tovrstno izobraževanje, samo 
obiskovanje gledaliških predstav pa ne za
došča, čeprav nerada kako zamudim.«

Povejmo, daje ga. Dragica že dolgo duša 
kulturnega dogajanja na razredni stopnji. 
Začela je s kolegico in lutkovnimi predsta
vami, potem je pripravljala prizorčke v

razredu in ti so jo opogumili, da je sledila 
veliki želji otrok po nastopanju in se pričela 
spopadati z vedno zahtevnejšimi deli.

Tako so se lani veselili uspeha, ko so na 
Srečanju gledaliških skupin občine Trebnje 
predstavili delo Svetlane Makarovič Mirna

miška in bili izbrani za medobmočno tek
movanje v Semiču, pa čeprav so bili najman
jši in najmlajši.

»Fantje so v teh letih nekako sramežljivi in 
se jih ne da nagovoriti, da bi nastopali. Po 
letošnji predstavi pa sta se k dramskemu 
krožku le prijavila dva, se pravi, da se bo 
nekaj le premaknilo. Deklice pa so si že 
rezervirale prostor za naprej.

Užitek je spremljati otroke, ko jim iz vaje v 
vajo raste samozavest. Tako delam z njimi 
namenoma, da bi odpadla trema pred nas
topi. Težim k temu, da bi vedno nastopali 
vsi, ki se prijavijo. Plašnim dodelim za 
začetek manjše vloge. Tako smo tudi v tej 
predstavi razširili število nastopajočih, da 
ni bil nihče od otrok prikrajšan.

Najlaže bi seveda bilo, če bi smela igralce 
izbirati med učenci svojega razreda, ki jih 
najbolje poznam. Izziv pa je tudi to, kar 
počnem.

Trud je poplačan, ko so otroci zadovoljni. 
Ti pa se odzivajo na reakcije publike in tako 
je vsaka predstava drugačna.«

Ga. Hazdovac pripravlja s svojimi učenci 
že nov prizorček, ki ga bodo predstavili v 
aprilu na dnevu odprtih vrat šole v okviru 
projekta Korak k sončku. Ta opozarja na str
pnost in razumevanje do drugačnosti.

Predstavo Radio Huda Luknja so odigrali 
še na občinskem srečanju gledaliških sk
upin v Trebnjem.

Mladim igralcem želimo uspešno delo in 
navdušene gledalce, njihovi mentorici pa še 
naprej veliko mero potrpežljivosti in nak
lonjenosti mladim gledališčnikom.

B. Kraljevski

PESNIŠKA ZBIRKA IVANA GREGORČIČA
V decembru 2001 je v založbi Studia 5 Mirna, ki jo vodi Marko Kapus, izšla pesniška 

zbirka SI SLIŠAL PESEM?. Njen avtorje Ivan Gregorčič, ki ga Mirnčani poznamo in 
cenimo predvsem kot profesorja slovenskega jezika na naši osnovni šoli.

Večina ljudi se redko odloča za branje pesmi, češ, daje to stvar literarnih večerov in 
svečanih prireditev. Kakšno mnenje pa imamo Slovenci o pesnikih in kakšen je naš odnos 
do kulture, pa ni potrebno razpravljati.

Ob delu človeka, ki ga poznamo, pa postanemo navadno radovedni. To je prvi motiv, ki 
nas prisili, da knjigo vendarle vzamemo v roke. Potem brskamo po skrivnostih in iščemo 
za vsebino znani lik, pozabimo pa, da imajo pesniki svoj svet in svojstven pogled na vse 
okrog sebe.

Kakor vse pesmi tudi Gregorčičeve zahtevajo večkratno branje, kajti vsakokrat se nam 
razkrijejo v drugačni podobi in nam ponudijo nekaj novega. Skrivnostne so, nežne in lepe, 
sežejo v srce, če ste ga le pripravljeni odpreti.

Preberite jih. Ne le zato, ker smo ponosni, daje naša dolina bogatejša, preberite jih pred
vsem zato, ker si»pesmi sanjave* to zaslužijo.

B. Kraljevski



ZANIMIVOSTI

TEKMOVALI SO 
HARMONIKARJI
Drugo soboto v marcu so nas, poslušalce, zoper razveselili 
harmonikarji, ki so nastopili v Kulturnem domu Partizan._______

Že lanska prva prireditev je uspela, letos 
pa je na prireditvi sodelovalo še več tekmov
alcev.

Stroga komisija, ki ji je obakrat predsedov
al g. Igor Tršar, profesor in glasbenik, je poš
teno in strokovno ocenila nastope harmon
ikarjev, kar nastopajoči znajo ceniti. Bili so 
razdeljeni v starostne skupine in vsak je za 
oceno zaigral po eno skladbo.

Ideja o tekmovanju harmonikarjev se je 
porodila v glavi Nikota Borštnarja, ki je v 
“mladih letih” (še sedaj je mlad!), tudi sam 
rad raztegnil meh.

Za Krajana je povedal:

“Že nekaj let sem razmišljal, kako bi 
Mirnčanom za novo leto ponudil kakšno

kulturno drobtinico, ki bi je bili veseli. Seveda 
glasba že sama po sebi razveseljuje ljudi, zato 
sem se odločil za harmoniko. Vedel sem, da 
je na Mirni in okolici kar precej talentiranih 
igralcev na ta zanimivi glasbeni inštrument. ”

Krajan: Kdo vse ti pomaga pri organizaciji 
prireditve in kako uspete po predstavi še 
pogostiti vse poslušalce, ki so te geste izredno 
veseli?

Niko: “Seveda ne zmorem vsega sam, zato 
mi pridno pomagajo mladi člani Društva za 
šport, kulturo in turizem. Precej teže je 
pridobiti sponzorje, pa vendar je poleg Občine 
in Krajevne skupnosti tudi nekaj 
posameznikov, n. pr. Gabrijel Koprivc, Brane 
Kirm in še več drugih z manjšimi prispevki, ki 
imajo to zvrst glasbe radi, zato jo tudi denarno

ABRAHAM
Devetnajstega marca, na sam dan Sv. Jožefa je naš dobro poznani krajan Jože Kolenc, 

seveda gostilničar, srečal Abrahama. Da bi to novico povedal svojim najbolj zvestim 
"pacijentom”, je takoj naslednjega dne priredil žurko. Še podnevi je na darilu (formula na 
nožni pogon!) demonstriral Štanglja, enega naših najboljših kolesarjev), vendar je že v 
prvem krogu nesrečno “zaružil” po asfaltu in predstave je bilo v hipu konec. Še sreča, daje 
bil opremljen po predpisih s čelado na glavi, sicer bi se žurka morda niti ne pričela. Tako 
pa so The call boysi, ki so se kar pridno oglašali in ostali udeleženci slavja, odhajali s hri
pavimi grli domov v zgodnjih jutranjih urah. Še enkrat: na zdravje, Jožko!

D. Z.
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Niko Borštnar (foto: D. Z.)

podprejo. Stroškov je kar nekaj, preostali denar 
pa ostane društvu. ”

Krajan: Kakšni so plani za naprej? Ali meniš, 
da bo prireditev postala še odmevnejša in s tem 
tradicionalna?

Niko: “Vsekakor nimam namena opustiti 
organizacije tovrstne prireditve na Mirni. 
Verjamem, da jo bomo organizirali vsako leto. 
Že sedaj se veselim nove športne dvorane, sicer 
šolske, pa vendar upam, da bomo večje 
prireditve za vse krajane imeli v njej. V 
sedanjem kulturnem domu je premalo 
sedežev, zato je bojazen, da bi z večjo reklamo 
in seveda kvalitetno zasedbo nastopajočih, 
prišlo na prireditev več ljudi, kot jih lahko 
dvorana sprejme, upravičena. ”

Krajan: Kako se na tem tekmovanju 
odrežejo Mirnčani? Kakšna je zasedba 
tekmovalcev?

Niko: “Že sedaj prihajajo na to tekmovanje 
mladi harmonikarji od Grosupljega do 
Kostanjevice skupaj z vso mirnsko dolino. In 
v naslednjih letih jih bo vse več. Naši domačini 
so se na tekmovanju dobro odrezali. Še posebej 
Borut Žukovec, Damjan Renko in Dejan Dim. 
Moram pa priznati, da sem presenečen nad 
velikim številom mlajših in starejših krajanov, 
ki imajo očitno radi to vrst glasbe. Poleg 
tekmovalcev so tudi letos nastopile glasbene 
skupine The call Boys, Suha soha, ansambel 
Dejana Veneta in drugi. Vsem se zahvaljujem 
za sodelovanje.

Naj nas glasba in ples združujeta in raz
veseljujeta!”

D. Z.
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ZANIMIVOSTI

OBISKALI SO NAS PTUJSKI KURENTI
V najbolj norih dneh maškar so Mirno v 

četrtek, 7. februarja, obiskali tudi ptujski 
kurenti. Zelo lepe maske precejšnje sk
upine, v kateri je bilo tudi nekaj otrok, je 
pričakala kar precejšnja grupa Mirnčanov z 
otroki, ki so že v mraku radovedno ogledov
ali poskakujoče kurente, “oborožene” s 
številnimi kravjimi zvonci, oblečene pa v 
ovčje krzno z lepo, dolgo dlako.

Vasi, posejane po Ptujskem in Dravskem 
polju, v Halozah in Slovenskih Goricah so 
znane po številnih tradicionalnih pustnih 
likih. Najbolj je znan kurent, mogočen 
demonski lik, ki preganja zimo in vabi v 
deželo pomlad. Zanimive so tudi druge 
maske, ki želijo dobro letino na polju in

^STANE PEČEK 1 
! ODLIKOVAN S j 
| ČASTNIM ZNAKOM J 
I SVOBODE RS |
I Naš zborovodja gospod Stane Peček I 
| je bil 6. februarja sprejet pri gospodu | 
| Milanu Kučanu, ki mu je vročil odliko- | 
| vanje častni znak svobode Republike I 
I Slovenije. Gospod Peček je odlikovan- |
■ je prejel za umetniško ustvarjanje in ■
■ zasluge na kulturnem področju.

Pevke nikakor nismo bile presene- . J čene, da smo za dogodek zvedela na ! J spletnih straneh predsednika repub- *
• like, saj je skromnosti gospoda Pečka * 
I pripisati, da se s tem ni hotel pohvaliti. I 
I S ponosom se pridružujemo čestitki I 
| gospoda Kučana, kije ob vročitvi odlik- | 
| ovanj izrazil zadovoljstvo, da je lahko | 
| izročil visoka državna odlikovanja pred I
■ kulturnim praznikom tako imenitnemu |
■ krogu odličnih ljudi, ustvarjalcev in i
■ zanesenjakov naše kulture, ki so vsak na ■ 
I svojem področju profesionalnega in . 
f človeškega delovanja veliko storili za ! J slovensko kulturo in za ugled slovenske *
• države.

Povejmo le še to, da nam je prepevanje I 
I pod vodstvom Staneta Pečka v veselje, I 
| pevske vaje in nastopi pa ure radosti, ki | 
| nam lepšajo dneve.

PEVKE ŽENSKEGA PEVSKEGA ! 
ZBORA SVOBODA Z MIRNE *

L-___________________ ______

plodnost ter zdravje pri živini; to so orači, 
ruša, picek in kokot. Med tradicionalne like 
sodijo še medved, hudič, vile, ploharji, itd.

V letih po drugi svetovni vojni je šemljenje 
na vasi pričelo zamirati in da bi ohranili 
pustne običaje, so leta 1960 priredili prvo 
kurentovanje na Ptuju. To je bila prva orga
nizirana revija tradicionalnih podeželskih 
mask v mestnem okolju. Kurentovanja si 
sledijo vsako pustno nedeljo z nastopom in 
spremstvom skupin po mestnih ulicah. 
Kurent je postal najbolj priljubljena maska. 
Na ulicah gaje moč srečati od svečnice do 
pepelnične srede.

Na pustni dan so se tako kot vsako leto tudi vrtičkarji spremenili v zanimive maškare (foto: D. Z.)

V naših krajih so kurentom precej podob
ne maškare, ki v skupinah ali posamično 
predstavljajo raznovrstno paleto upodobl
jenih likov, vendar nimajo tako bogate 
opreme.

Kurenti so organizirani v društva, ki skrbi

jo za organizirane nastope doma in drugod. 
Ti, ki so že drugič zapored z avtobusom 
prispeli v Trebnje in na Mirno, so včlanjeni 
v Etnografsko društvo Ježevka iz Ptuja. Obl
jubili so, da nas bodo na pustne dni v nasled
njem letu spet obiskali. D. Z.
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UČITELJI IN UČENCI 
OŠ MIRNA SO ZELO 

USPEŠNO IN 
DOMISELNO 

ORGANIZIRALI 
ŠOLSKO MAŠKERADO

Indijanski sestri Vran

Ivan Gregorčič
JESEN NAD MOJO 

DOLINO

Jesen
meglo

spušča na griče 
in nad dolino; 

nihče 
nikogar 

s hriba na hrib 
več ne dokliče.

Zvonik 
tam farni 

v nevidnosti 
čas odšteva,
Križev pot 

zaman
na Veselo Goro kaže.

Vse, kar vijuga, 
zdaj miruje 

in nepremično zre 
v daljave, 
ki jih ni.
Se veter 

je odšel na tuje.
. Kar je blizu, 
kot da je samU 

še zdi; 
tako

naglušno, 
na meji večnosti.

ZANIMIVOSTI

LEPA PESEM - LEP VEČER
V domu Partizan je KS Mirna na pred

večer mednarodnega praznika Dneva žena, 
7. marca, organizirala kulturno prireditev, 
ki jo bodo udeleženci še dolgo ohranili v lep
em spominu. Enourni nastop Ženskega pe
vskega zbora KUD Svoboda z Mirneje vodil 
dirigent Stane Peček, kije na svojevrsten,

ko, balalajko in orglice nekaj najbolj poz
nanih slovenskih ter ruskih narodnih 
pesmi. Vzdušje v dvorani je bilo enkratno in 
izvajalci so bili nagrajeni z burnim aplav
zom.

V svojem nagovoru je predsednik KS, gos
pod Bračko, navedel nekaj resnic o “enako

prijeten način prikazal visoko kakovost nas
topajočih.

Izvedbo zahtevnih pesmi iz repertoarja 
zbora so pevke popestrile še z recitacijami 
iz najnovejše pesniške zbirke z naslovom SI 
SLIŠAL PESEM? pesnika Ivana Grego
rčiča, prof. slovenščine na mirnski šoli.

Kot presenečenje večera, ki gaje poslušal
cem pripravil pevovodja Peček, je nastopil 
zakonski par, mlada Nataša in Aleksej, glas
benika iz daljne Rusije ter Viki Preme iz 
Ljubljane, ki so skupaj zaigrali na harmoni

pravnosti” žensk in moških, kar potrjuje 
statistika, ki kaže preobremenjenost žensk 
pri gospodinjskih delih in vzgoji otrok, 
zapostavljenost pa v gospodarstvu in politi
ki. Gospod Bračko je vsem ženskam čestital 
k njihovemu prazniku, čestitki pa se je 
pridružil tudi prisotni župan občine Trebn
je, gospod Ciril Pungartnik.

Posebno čestitko sta namenila Stanetu 
Pečku, ki je pred slovenskim kulturnim 
praznikom prejel od predsednika republike 
Milana Kupana častni znak svobode RS za 

širjenje kulture na Dolenjskem in 
drugje.

Na proslavi smo pričakovali tudi 
gospo Štefko Kučan, ki pa zaradi 
protokolarnih obveznosti ni mogla 
priti, vendar je sporočila pozdrave 
vsem udeležencem proslave.

V preddverju dvorane so člani in 
članice društva Majolika unikata 
iz Mokronoga postavili razstavo 
svojih izdelkov iz gline. Skupino 
uspešno vodi gospa Dušica Peček. 

Prijetna proslava, ni kaj!
D. Z.Skupina presenečenja (foto: D.

11



WMMMMmmmmarec 2002 • Krajan

EKOLOŠKI KOTIČEK

Odvoz nevarnih odpadkov

OBVESTILO
Krajane krajevne skupnosti Mirna obveščamo, da bomo v 
ponedeljek, 22. 04. 2002 v času od 10.00 do 11.30 ure pri 
Prodajnem centru na Mirni organizirali odvoz nevarnih odpad
kov iz gospodinjstev.

Nevarne odpadke je potrebno do zbiralnice dostaviti v ustrezni 
embalaži, da ne bi prišlo do onesnaženja, večje kose po 
možnosti razstaviti ter jih po razporedu dostaviti na ustrezna 
zbirna mesta ob točno določeni uri.

Nevarni odpadki iz gospodinjstva so predvsem: 
topila, kisline, baze, fotokemikalije, baterije in akumula
torji, odpadki, ki vsebujejo živo srebro, lepila in smole, 
barve ter črnila, detrgenti, ki vsebujejo nevarne snovi, 
pesticidi in biocidi, hladilniki, zamrzovalniki, klimatske 
naprave za uporabo v gospodinjstvih, TV sprejemniki, os
ebni računalniki, tiskalniki, radijski aparati, les, ki vsebuje 
nevarne snovi, embalaža, ki vsebuje ostanke nevarnih 
snovi ali je onesnažena z nevarnimi snovmi.

Med nevarne odpadke NE SODIJO: iztrošeno pohištvo, sani
tarni elementi in drugi kosovni predmeti iz gospodinjstva, papir 
in lepenka, steklo, oblačila, jedilna olja in maščobe, detergen
ti, ki ne vsebujejo nevarnih snovi, plastika, odpadki iz čiščenja 
dimnikov, embalaža iz lesa, kovine, plastike, papirja ter stekla 
in sestavljenih materialov.

KOMUNALA TREBNJE

OBVESTILO
lastnikom zidanic, počitniških hišic in vikendov 

s področja tistega dela krajevne skupnosti Mirna, 
kjer odvoz komunalnih odpadkov še ni uveden

1. Občinski svet občine Trebnje je na svoji 18. redni seji dne 
11.04. 2001 sprejel novi Odlok o ravnanju s komunalnimi od
padki v občini Trebnje. Odlok je objavljen v Uradnem listu RS, 
št. 30/2001.

2. Z novim odlokom mora Komunala Trebnje odvažati komu
nalne odpadke tudi iz navedenega področja in sicer od vseh 
lastnikov zidanic, počitniških hišic in vikendov. Lastniki so 
dolžni odlagati komunalne odpadke na odjemna mesta, na kat
erih so postavljene tipizirane posode. Odjemna mesta so bila 
določena v sodelovanju s predstavniki krajevne skupnosti.

3. Redni odvoz odpadkov iz navedenega področja se bo izva
jal enkrat tedensko po veljavnem urniku (predvidoma v torek 
oziroma v sredo). Odvoz bo uveden z 02.04. 2002.

4. Lastniki zidanic, vikendov in počitniških hišic postanejo z 
uvedbo odvoza komunalnih odpadkov tudi zavezanci za plačilo 
smetarine, ki trenutno znaša 346.00 SIT z DDV ter plačniki 
obrabnine za posodo v skladu s prvim odstavkom 13. člena 
zgoraj navedenega odloka v višini 212.00 SIT.

Samo s skupnimi prizadevanji bomo naše vinske gorice ohrani
li urejene, prijazne in čiste.

KOMUNALA TREBNJE D. O. O.

V naši krajevni skupnosti bomo pričeli uvajati ločeno zbiranje komunalnih 
odpadkov. Zgradili bomo ekološke otoke in nanje postavili po tri 
zabojnike, v katere bodo lahko občani odlagali ločeno zbrane odpadne 
frakcije (papir, steklo in plastika). Z ločenim zbiranjem pričenjamo prvi v 
naši občini in sicer 01. aprila letos. Priporočamo vam, da ločene frakcije 
odlagate v zabojnike na ekoloških otokih, saj boste s tem zmanjšali 
količine komunalnih odpadkov, zbrane odpadke pa bodo pristojne službe 
oddale v ponovno predelavo (na fotografiji je primer ekološkega otoka).

O LOČENEM ZBIRANJU 
KOMUNALNIH ODPADKOV
Naša Zemlja obstaja milijarde let. Na žalost pa povzročamo z 

onesnaževanjem in črpanjem neobnovljivih virov, iz generacije v 
generacijo vse hitrejši propad planeta.

Gospodarjenje z odpadki je področje, kjer lahko posameznik veliko 
prispeva k bolj zdravem okolju.

V Sloveniji smo v letu 2001 sprejeli predpis, ki zahteva ločeno zbi
ranje komunalnih odpadkov. Papir, steklo, plastiko in pločevinke 
bomo doma ločeno zbirali in odnašali na zbiralnice, to je lokacije, 
kjer bodo postavljeni zabojniki z različnimi nalepkami.

Vsako surovino posebej se bo iz zbiralnic odpeljalo k predeloval
cem, v začasna skladišča ali na sortirnice. Iz odpadnega papirja, 
stekla, pločevink in umetnih mas se izdelujejo novi izdelki, za kar se 
uporabi manj energije in naravnih, neobnovljivih virov.

Gospodarjenje z odpadki je področje, kjer lahko posameznik veliko 
prispeva k bolj zdravem okolju.

Zato pričakujemo, da se boste radi odzvali in pričeli ločevati od
padke, saj to početje ni tako komplicirano in zamudno kot si morda 
mislite.
Kako bomo odpadke pripravili?

PAPIR: Za kartonsko škatlo velikosti vsaj kot običajen list (A4) se 
bo hitro našel primeren prostor. Vanjo zlagamo časopise, revije.
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zvezke, kataloge, reklame, papirnato galan
terijo, papirnato in kartonsko embalažo za 
živila in predmete.

Ko je škatla polna jo odnesite do zabojni
ka in odložite vanj.

Važno je, da je papir čim bolj zložen, da 
zavzame v zabojniku čim manj prostora.

Plastificiran papir, papir prevlečen z alu
minijasto folijo, tapete, vreče za cement ali 
gnojila ne sodijo v zabojnik za zbiranje star
ega papirja.

STEKLO: Steklenino najlaže spravljate v 
plastične vrečke saj je prenašanje do 
zabojnika enostavno. Če kakšna kaplja 
tekočine ostane na embalaži se bo ustavila v 
vrečki tako, da ne bomo slabe volje zaradi 
tega.

Vsej steklenini je treba izprazniti vsebino 
in odviti pokrovčke. Pokrovčke zbirajte sku
paj z umetnimi masami in pločevinkami.

Ko zberete dovolj steklenine, jo odnesite v 
zabojnik za steklo.

Vanj odlagate nepovratne steklenice, 
kozarce od vloženega sadja in zelenjave, 
razbite kozarce in okensko steklo. Ne smete 
pa odlagati avtomobilskega, svinčenega in 
armiranega stekla, keramike in neonskih 
žarnic.

UMETNE MASE IN PLOČEVINKE: Teh 
odpadkov je po prostornini največ. Zato si 
pripravite večjo gajbico, ki jo lahko hranite 
tudi na balkonu, saj vlaga tem odpadkov ne 
škodi.

Uporabljajte jo za odlaganje plastenk v ka
terih so bile pijače, sredstva za osebno nego, 
čistila, čistih polivinilnih folij in vrečk, 
pločevink, konzerv in pokrovčkov iz stekle
nine.

Zbrane odpadke odlagajte v zabojnik za 
umetne mase.

Naprošamo vas, da skrbno izpraznite in iz- 
plaknete plastenke in konzerve, saj gredo ti 
odpadki na sortirnice, kjer delavci ročno 
prebirajo odpadke, preden gredo v predela
vo. Pomislite nanje, če se sprašujete zakaj 
naj bi prali odpadke. Vam bo vzelo le tre
nutek časa, njim pa zelo olajšalo delovne 
pogoje.

ORGANSKI ODPADKI: Ali veste, daje v 
povprečnem gospodinjstvu od vseh odpad
kov več kot 30% organskih? Omislite si ko
mpostnih, če le imate možnost zanj. Zelo 
boste razbremenili odlagališče, hkrati pa si 
pripravili dobro gnojilo.

NEVARNI ODPADKI; KOSOVNI OD
PADKI: Za ti dve vrsti odpadkov smo pri
pravili zbiralne akcije po krajevnih skupno
stih.

Nevarne odpadke (stara zdravila, baterije, 
ostanke barv, razredčil, gnojil, herbicidov, 
olj...) zbirajte doma do akcije. Ne mečite jih 
med ostale odpadke.

Ločevanje odpadkov vam bo hitro prešlo v 
samoumevno navado, zanj boste porabili le 
malo več vašega časa, toda za okolje boste 
storili veliko dobrega. Zato se pač splača po
truditi, kajne?

Lovska družina Mirna je imela 9. februar
ja 2002 redni letni občni zbor, na katerem 
so člani ocenili poslovanje v preteklem letu 
in predlagali naloge za tekoče leto. Sprejeti 
so bili vsi pomembni letni načrti za uspešno 
delovanje Lovske družine, kot so:
• letni načrt za gospodarjenje z divjadjo in 

loviščem,
• letni ekonomski finančni načrt in
• letni načrt delovnih in finančnih ob

veznosti članov.
Najvažnejši je vsekakor letni načrt gospo

darjenja z divjadjo. Le-ta je izdelan na os
novi in v okviru srednjeročnega lovsko- 
gojitvenega načrta, katerega sprejme na 
podlagi zakona, Ministrstvo za kmetijsko in 
gozdarstvo oziroma v njegovem sklopu 
Zavod za gozdove v sodelovanju s področno 
Lovsko zvezo za širše lovsko gojitveno ob
močje.

Lovske družine pa morajo v okviru teh 
smernic in omejitev, izdelati po predpisani 
metodologiji svoj letni načrt gospodarjenja v 
vseh podrobnostih, izhajajoč iz analize pre
teklega stanja, evidenc, podatkov o loviščih, 
odstrela, pogina, povoza, bolezni, po vrstah, 
spolu in starostni strukturi za vse vrste tu 
živeče lovne in zaščitene divjadi. Poleg tega 
mora LD z letnim načrtom oceniti spom
ladansko številčnost, oceniti prirast, določiti 
vlaganje žive divjadi ogroženih vrst, analizi
rati povzročeno škodo po divjadi in predvide
ti ukrepe za zmanjšanje škode ter predvideti 
vse ostale lovsko gojitvene in tehnične ukrepe 
ter dela v lovišču.

Iz navedenega sledi, da mora LD strok
ovno in odgovorno izvajati naloge, ki so ji 
zaupane z upravljanjem lovišča ter daje de

lovanje LD pod stalnim nadzorom pris
tojnih višjih lovskih in državnih institucij.

Kar pa je letos še posebej pomembno v 
okviru omenjenega načrta, je na Občnem 
zboru sprejeta odločitev oziroma naloga, ki 
je vsekakor pomembna tudi za širše okolje 
oziroma za krajevno skupnost. Namreč LD 
seje odločila (soglasno), da bo v letošnjem 
letu obnovila ter deloma prenovila lovsko 
kočo vZapužah. Upravni odbor je pripravil 
predloge v treh variantah:

1. Popolna prenova in razširitev tlorisa 
površine za 1/2, z dograditvijo kot
lovnice za CK, moške in ženske sanitar
ije, razširitev velike sejne sobe za 1/2 in 
kpl. novo streho.

2. Razširitev samo za dograditev sanitarij 
in kotlovnice in prekritjem strehe.

3. Nujna obnova strehe, prekritje zunanje
ga stopnišča in kpl. pleskanje zunanjih 
in notranjih sten.

Območni zbor se je po temeljiti razpravi 
odločil za tretjo varianto, kajti za večje in
vesticije Lovska družina nima realnih 
možnosti. Že za uresničitev najcenejše in 
vsekakor nujne obnove je občni zbor sprejel 
visoke finančne in delovne obveznosti čl
anov.

Na podlagi sprejetih odločitev je bil izbran 
tričlanski gradbeni odbor, ki je takoj orga
niziral delovne akcije in pričeli smo z obno
vo. Tako danes mimoidoči Mirnčani lahko 
ugotovijo, daje že kaj videti.

Upamo, da bomo za praznovanje letošnje
ga krajevnega praznika že lahko ponudili 
krajanom obnovljeno lovsko kočo tudi za 
kakšno prireditev.

R. ŽIBERT

Prenove lovske koče so se lovci lotili z vso resnostjo (foto: D. Z.)
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ODMEVI

KAJ DELAMO V DU MIRNA
27. januarja 2002 ob 8. uri smo imeli letni 

občni zbor našega društva v gostišču “Pri 
Francki” na Mirni. Na njem smo pregledali 
rezultate dela v letu 2001, ocenili uspešnost 
dela ter predstavili usmeritve za delo v letu 
2002.

Dogovorili smo se, da članarina za leto 
2002 ostaja nespremenjena, to je 1.000.00 
SIT, članarina vzajemne samopomoči pa je 
bila povišana na 800.00 SIT.

Število članic in članov našega društva je 
po podatkih ob koncu decembra 483. V pre
teklem letu se je število zmanjšalo - odsto
pilo je 9 članov, umrloje 25 članov, na novo 
pa seje včlanilo 27 članov.

Kaj smo delali v minulem letu in kakšne 
imamo plane za leto 2002, pa smo slišali iz 
poročil vodij sekcij.

SOCIALNA ZDRAVSTVENA DEJAVNOST
Bo še vedno usmerjena predvsem v medse

bojno pomoč tistim članom društva, ki zara
di bolezni ali drugih težav ne morejo sodelo
vati v rednih programih društva. Gospa 
Mari Logar - vodja te dejavnosti, je vestno 
in prizadevno opravljala svojo funkcijo 
skozi vse leto, pa tudi program za leto 2002 
je že skrbno pripravljen in sprejet. Med 
drugim bo potekalo merjenje krvnega tlaka 
in krvnega sladkorja v društvenih prostorih, 
obiski bolnih in nepokretnih članov na 
domu, v bolnišnicah in domovih za ostarele. 
Pomagali bomo članom, ki potrebujejo po
moč, da pridejo do zdravnika in zdravil, 
obiskovali in obdarili bomo člane, stare nad 
osemdeset let, bolne in nepokretne.

KULTURNA UMETNIŠKA DEJAVNOST
V okviru te dejavnosti deluje mešani pevs

ki zbor DU Mirna, kije v letu 2001 sodelov
al na Taboru slovenskih pevskih zborov v 
Šentvidu pri Stični, na raznih revijah pe
vskih zborov in na prireditvah in proslavah, 
na katere je bil vabljen. Tudi v letu 2002 se 
bodo udeležili Tabora v Šentvidu pri Stični, 
sodelovali na pevskih vajah, na prireditvah 
in proslavah. Pevski zbor vodi g. Tone Ko
tar, ki meni in si želi, da kljub velikim strošk
om, ki so vedno višji, ob prizadevnosti pe
vcev ne bi nehali peti. Pa še po nečem so 
naše pevke in pevci edinstveni - z lastnim 
finančnim prispevkom krijejo del stroškov. 
Vsi pa vabijo vse dobre pevke in pevce, da se

jim pridružijo.
V okviru te dejavnosti pa deluje še kul

turno gledališka sekcija, ki jo vodi g. Slavka 
Kramar. Sodelovali so v programu novolet
nega praznovanja in na občnem zboru z dve
ma dramskima prizoroma.

Tudi naprej bodo organizirali gledališke 
predstave, saj so toplo sprejete pri gledalcih. 
Če bodo članice in člani društva izrazili 
željo po novih oblikah kulturnih dejavnosti, 
bodo organi društva prisluhnili tem željam.

ŠPORTNO REKREACIJSKA DEJAVNOST
Poseben poudarek je na množičnosti pri 

vsakodnevni telesni aktivnosti, ki ohranja in 
izboljšuje psihofizične sposobnosti ljudi in 
je posebnega pomena. V našem društvu or
ganiziramo vrsto športnih rekreacijskih de
javnosti, s katerimi poskušamo omogočiti 
čimveč pogojev in priložnosti za zdrav 
način življenja in množično udeležbo član
stva. Veliko se je dogajalo, tekmovalo in 
sodelovalo na športno rekreativnem po
dročju. Sodelovali smo na športnih igrah 
DU Dolenjske in Bele Krajine v Grosupl
jem, na medobčinskih tekmovanjih z 
društvi upokojencev in gostovali na raznih 
tekmovanjih. Ob prazniku KS Mirna pa je 
bilo naše društvo organizator tekmovanja v 
pikadu in šahu.

Tudi letos se bodo naše športnice in šport
niki udeležili športnih iger DU Dolenjske in 
Bele Krajine, ki bodo v Kočevju od 20. do 
26. maja 2002, raznih turnirjev in me
dobčinskih tekmovanj. V počastitev prazni
ka KS Mirna pa bomo zoper organizirali 
tekmovanje v pikadu in turnir šaha.

POHODI IN PLANINARJENJE
Komisija pod vodstvom g. Ivana Zupanca 

je planirala in realizirala v letu 2001 enajst 
pohodov. Poleg teh je bilo še nekaj krajših 
pohodov z manjšimi skupinami. Udeležba 
na vseh pohodih je bila cca. 600 pohodnik
ov. Veliko, če ne bi istočasno ugotavljali, da 
se udeležujejo pohodov, izletov, srečanj in 
športnih tekmovanj večinoma eni in isti 
člani našega društva. Resje, da so med nami 
tudi starejši, onemogli in bolni člani, ki se 
upravičeno ne morejo udeleževati, so pa 
med nami tudi mlajši upokojenci, ki bi to 
zmogli, pa jih žal ni med nas. Mogoče je 
krivda tudi pri nas samih, da jim premalo

predstavimo naše programe ali na kak drug 
način motiviramo, da se nam pridružijo in z 
novimi idejami in predlogi popestrijo in 
izboljšajo delo našega društva.

V letu 2002 imamo planiranih 15 pohodov 
in druženj, nekaj smo jih že opravili.

IZLETNIŠKO DRUŽABNE DEJAVNOSTI
Udeležili smo se treh srečanj: junija 

srečanja upokojencev Slovenije v Velenju, 
avgusta srečanje upokojencev Dolenjske in 
Bele Krajine v Dolenjskih Toplicah in sep
tembra srečanja upokojencev v občini Treb
nje na Debencu. Organizirano in lepo uspe
lo je bilo Martinovanje v Beli Krajini in sil
vestrovanje, ki smo ga imeli na Mirni v gos
tišču “Pri Francki”. Tudi v letu 2002 je pro
gram pester in bogat in upamo, da se ga bo 
udeležilo kar največ naših članov in članic.

V letu 2001 smo s turistično agencijo Re
lax organizirali sedemdnevni počitniški 
oddih za naše člane na otoku Hvaru. Ker so 
bili zadovoljni, smo se letos na osnovi an
kete zopet odločili za organiziran oddih, 
tokrat na polotoku Pelješcu - Oreliču v sep
tembrskih dneh.

UNIVERZA ZA TRETJE ŽIVLJENJSKO OBDOBJE
Na področju dodatnega izobraževanja 

naših članic in članov se je stvar bistveno 
spremenila na bolje. Univerzo za tretje 
življenjsko obdobje v Trebnjem obiskuje 
vsak torek že kar lepa skupina iz našega 
društva. Prava škoda se mi zdi, da tako 
kvalitetno organizirana predavanja vrhun
skih predavateljev ne posluša večja 
množica. Namen univerze je izobraževati 
upokojence za njihovo osebnostno rast, za 
razumevanje lastnega položaja v družbi ter 
za dejavno delovanje v družbi v lastno dobro 
in dobro drugih generacij.

V letu 2002 nameravamo in upamo, da 
nam bo to tudi uspelo, skupaj z ostalima so
lastnikoma zgradbe prekriti streho. To smo 
imeli že v planu za leto 2001, toda do realiza
cije ni prišlo. Za društvo to ni majhen fi
nančni zalogaj, toda upam, da ga bomo re
šili in letos res dobili novo streho.

Kot vidite iz napisanega se pri nas stalno 
nekaj dogaja; mislim, daje tudi društvo DU 
Mirna opazno po svojem delovanju v 
samem kraju in da daje svoj utrip.

Tomaž POVŠIC
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POZNAMO SOSEDA?

TONE GRACAR
Poklical sem ga po telefonu. Zato, da bi sku

paj določila dan za pogovor, saj smo na ured
niškem odboru predlagali gospoda Toneta 
Gracarja za “soseda” v letošnji prvi številki 
Krajana. To sem tudi vljudno pojasnil in ga 
vprašal, kdaj po pripravljen za najin intervju.

“Veš kaj, to pa ni tako enostavno”, je dejal. 
“Problem je čas!”, je še pribil. “Pa vendarle. 
Tone, čas sije treba vzeti za vsako stvar”, sem 
bil uporen in obenem zelo začuden, da ima 
tudi on problem s časom. Toneta namreč 
poznam že celo večnost. Več kot petdeset let 
ga imam v spominu kot borca - partizana, 
odločnega in poštenega moža, ki so mu 
vaščani zaupali v najtežjih medvojnih časih 
in tudi v težkih letih obnove razrušene domo
vine. Tudi danes je deležen vsega spoštovanja 
krajanov in seveda njegovih številnih 
“poslovnih” strank. Tone namreč še vedno 
dvakrat tedensko na novomeški tržnici nudi 
svoje pridelke: zelenjavo, semena in drugo. V 
preostalih dneh je treba “robo” pridelati, 
očistiti, urediti, pakirati,... Ko o tem razmišl
jam, kaj kmalu sprevidim, zakaj je čas zlato,
pa vendarle....Tone je krepko zakorakal v
osemdeseto leto življenja.

“Jutri, ko je nedelja, bi pa vseeno šlo, ven
dar pridi po šesti uri zvečer”, popusti Tone.

Tone Gracar seje rodil 31. januarja 1923 
na Ravniku pri Šentrupertu. Mlada leta je 
preživljal skromno, saj je bil odvisen od dni- 
narstva. Bilje povsod izkoriščan, neredno je 
obiskoval osnovno šolo, ob zaključku pa so 
ga ocenjevali tako župan kot nadučitelj in 
župnik. Složni so bili v tem, da bo radoživi 
učenec kar dober za pastirja.

“Ob začetku vojne sem bil že polnoleten in 
bivši sošolci in kolegi so vedeli, da sem 
napredno usmerjen. Zato sem že tudi spre
jemal manj pomembne naloge, kot je bila 
nabava cigaret za aktiviste, ki so se 
zadrževali v Praprotnici, tudi pri mojem 
očetu. To so opazili vohljači in me zatožili 
karabinjerjem, ki so me prijeli v nedeljo in 
me na “placu” po deseti maši vsem na očeh 
pošteno obrcali in me odvlekli v Koračino- 
vo gostilno. Od tu sem jim skozi zadnja vra
ta ušel, čeprav so za menoj streljali”, se 
spominja Tone.

“Nekaj kasneje sem že dobival resnejše 
naloge in sem bil kot aktivist dodeljen učitel
ju Francu Lunačku. Da sem se nekako 
preživel, sem šel k teti v Celje, kjer sem na
bavil galico. Nato sem jo doma prodajal in 
tako zaslužil za skromen kos kruha.

Prvič mi je uspelo, drugič pa so me na

Brunku ustavili nemški graničarji in mi 
zaplenili kolo in galico ter me odpeljali na 
sevniški grad. Tu smo kopali trnje, četrti dan 
pa sem skupaj s še tremi fanti ušel čez Savo. 
Pomagal nam je kmet, ki nas je v gnojnem 
košu pod slamo prepeljal na varno.

Ker sem bil politično kompromitiran, sem 
aprila 1942 skupaj s še štirimi fanti odšel v 
partizane. V Žužemberku je bil ustanovljen 
Prvi dolenjski partizanski bataljon, ki mu je 
poveljeval Dušan Švara - Dule.

Bili smo v Zapadnodolenjskem odredu, ko 
pa se je ustanovila Gubčeva brigada, sem 
partizanil z njo do kapitulacije Italije 1942. 
Od tam sem bil odpoklican v VOS (varnost
no obveščevalna služba).

Z mirnskega konca nas je bilo v tej enoti 
kar 13. Kasneje se je preimenovala v VDV - 
vojska državne varnosti. Bil se v šoli, nato 
sem napredoval v komandirja čete, dobil 
sem čin podporočnika. V enoti sem bil do 
konca vojne. Demobiliziral sem se maja leta 
1946, ko sem dobil službo na vojnem 
odseku v Trebnjem.

Kmalu so me imenovali za predsednika 
Kmetijsko obdelovalne zadruge Sloga Mir
na. Takrat smo se združili borci in za takrat
ne prilike dobro gospodarili s 150 hektarji 
obdelovalne zemlje - prej last župnije in 
graščine - celih 5 let. Nato so bile po Kardel
jevi zamisli ustanovljena kmetijska posest
va in ekonomije. Uspešno smo sodelovali z 
Dobom.

Kar nekaj let po tem so bile tovrstne zadru
ge lidvidirane, ustanovili pa smo Kmetijsko 
zadrugo z omejenim jamstvom, v katerem 
so sodelovali tudi kmetje. Ustanovljen je bil 
gozdni odsek. Bil sem nekaj let predsednik 
tudi te zadruge. Začeli smo z gradnjo 
sušilnice sadja in zelenjave, ki namenjega 
predvsem za vojsko. Pokojni Vilko Marin je 
bil predlagatelj In direktor. Začelo seje do
bro, žal pa so Marina kmalu “zribali”.

Po nekaj letih se je zadružništvo zoper re
organiziralo. Nastala je občinska kmetijska 
zadruga, ki pa je kaj kmalu nazadovala, zem
ljo so razkosali, proizvodnja je padla. Zadiš
alo je že po strankarstvu, na moči so pri
dobivali klerikalci.

Zbolel sem in bil leta 1966 invalidsko up
okojen. Ker nisem mogel mirovati, sem se 
priključil skupini bivših borcev in leta 1970 
začel trgovati. Najprej v Kočevju, potem pa 
sem se preselil na Mirno in Novo mesto. Še 
danes delam kot pavšalist. Sedaj bolj zato, 
da ne izgubim zveze z delom in ljudmi,...”

Foto: D. Z.

In kako danes gledaš na naše gospodarstvo 
in politiko?

“Vse, kar smo ustvarili, se je zapravilo. 
Strankarska politika temelji predvsem na 
tem, kdo bo koga. S tem načinom pa nisem 
zadovoljen.”

Tone, petintrideset let se ukvarjaš z zemljo, 
vrtnarstvom, zelenjavarstvom. Kaj je zate 
zemlja in koliko ti pomeni?

“Za zemljo je faktor človek! Ko sem slekel 
uniformo, nisem imel ničesar, niti rezervne 
srajce. Pomalem sem nakupoval zemljo in 
tako ustvarjal boljše pogoje za preživljanje 
kar številne družine. Danes na Griču živijo že 
štiri družine in med seboj si z veseljem poma
gamo. Imamo lep rastlinjak, v katerem pride
lujemo zgodnjo zelenjavo, za kar lahko naj
demo kupce. Vnukinja je že končala srednjo 
vrtnarsko šolo in dobro upravlja z zemljo. 
Naj si pomaga, če bo le imela veselje. Jaz 
pomagam po svojih močeh. Sin se poleg 
službe ukvarja tudi z ovčerejo. Uživam v 
delu, kije donosno, a da pri tem ne dobim 
žuljev,” je hudomušno zaključil Tone.

Bil si poznan kot dober pevec in veseljak. 
Danes te skoraj ni več videti v javnosti. Kje si 
še aktiven?

“Moji vrstniki so že pomrli, zato tudi v 
meni ni več pravega veselja. Pesem, še pose
bej partizanska, mi je bila vedno v veliko ve
selje, tako tudi orientacijski pohodi ZROP, 
ki smo jih jemali z vso resnostjo. Član Zveze 
borcev Mirna sem od samega začetka in 
sem tudi vseskozi v odboru.”

Tako naš krajan Tone Gracar z Griča. Brez 
dlake najeziku. Iskreno in pošteno!

Da bi še dolgo čil in zdrav prideloval in 
prodajal številnim kupcem kvalitetno zgod
njo zelenjavo.

Srečno, Tone!
D. Z.
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KOŠČKI SONCA

JOŽEFA GREGORČIČ - 
MODROST SPOŠTLJIVIH LET
Vsi jo poznamo kot Antonkovo Repo, to ljubeznivo gospo, ki je 26. 
marca izpolnila 90 let. Kadarkoli sem bila v njeni družbi, sem se 
nalezla dobre volje in optimizma, pa ne le zato, ker se me od otroštva 
drži posebna naklonjenost do starejših. Iz nje veje neka čarobna 
volja do življenja, razumevanje in obljuba, da je svet vendarle lep.

Tudi to dopoldne, ko sva kramljali v njeni 
prijazni kuhinji, ni bilo drugače.

» Antonkova mi pravijo zato, ker je bil moj 
stari oče, doma na Sevnici, po domače An- 
tonkov Franc, njegov sin, moj oče Anton, pa 
se je priženil na Brezovico in tako se je pri 
hiši reklo pri Antonkovih. Obema, očetu in 
staremu očetu so bili skupni imenitni zavi
hani brki. Zelo rada sem ju imela, prav tako 
mamo, spoštovala sem jih, pa me najbrž zato 
spoštujejo tudi vsi moji.

Rodila sem se na Brezovici v stari hiši ob 
cesti in tu ostala vse življenje. V družini je bilo 
sedem otrok, eden je umrl še majhen, od dveh 
bratov in štirih sester pa sem živa le še jaz.

Oče se je poročil na nič, vso posest je dok
upil pozneje, ko je zaslužil s kuhanjem 
žganja. Sadje je vozil celo s Primorske. Bil je 
napreden liberalec, član različnih odborov, 
kar pa v tistih časi ni bilo ravno pametno. Šti
ri leta mi je bilo, ko je odšel z vojaki vi. svetov
ni vojni.

Potem smo se do njegove vrnitve prebijali 
sami. Ni bilo lahko.«

Poslušala bi jo ure in ure. Njene misli so 
jasne, besede izbrane, izredna sogovornica 
je. Na mizi je polno časopisov.

» Vse preberem, veste, Krajana pa od prve 
do zadnje strani.

V šolo nisem dolgo hodila. Na Mirni je bila 
takrat štiriletna šola, četrti razred je imel 
prvi in drugi oddelek, kamor sva hodili sku
paj z leto dni starejšo sestro. Nato pa smo 
vsak četrtek popoldne obiskovali še ponavl
jalno šolo. Približno bi bila to današnja osem
letka, a ni čisto res. Bila sem odličnjakinja in 
si močno želela postati učiteljica. Čeprav se 
je zame postavil tudi ravnatelj Benedičič, ni 
bilo denarja za šolanje.

Ostala sem na kmetiji in veliko delala, pa je 
bilo vendar lepo.

Ko mi je oče izročil posest, sem izplačala 
brata in sestre in pričela na svoje.

Prispeli sva do druge svetovne vojne, ki 
našim krajem ni prizanašala. Toliko huje je 
bilo, ker so se ljudje razdelili: nekateri po 
lastni vesti, druge so v to prisilili.

» 1943 sem se poročila. Sin ni očeta nikoli 
poznal, kajti mož partizan je leto dni po poro
ki padel na Javorovici, kjer so domobranci 
skupaj z Nemci pobili ves bataljon.

Pa je minilo tudi to gorje in spet smo v vasi 
zaživeli drug ob drugem in pokušali pozabiti 
stara nasprotja.«

Po vojni si je sama postavila hišo na novi- 
sedanji lokaciji. V veliko pomoč ji je bil sin.

» Koso je že kot šolar sklepal bolje kot kat
erikoli moški.

Delaje bilo veliko, pa smo vendar našle tudi 
čas za gospodinjski tečaj, ki so ga za dekleta 
organizirali v graščini Kot.

Še danes sem vesela, da sem tedaj pri 
zadružnicah dobila nagrado, s katero je lah
ko sestri in sebi kupila jopico.«

Pripoveduje o svojem delu v različnih or
ganizacijah, o številnih sestankih na občini, 
pri krajevni skupnosti, pri Rdečem križu, 
zadrugi in upokojencih... Nobenega sestan
ka ni zamudila, pa je vendar opravila vse 
delo doma. S spoštovanjem se spominja 
mirnskih: Janežiča, Bulca, Marina, Zakra
jška, našteva številne župane, ve še za vse, ki 
so delali dobro za druge.

» Za razliko od mojega očeta sem jaz posluš
ala učitelje in ko mi je ga. Marin rekla, da naj 
sina pošljem v šole v Maribor, sem to tudi 
naredila, saj sem se zavedala pomembnosti 
izobrazbe. Seveda je bilo treba varčevati in 
stiskati, štipendija ni bila velika, bila je pa 
le.«

Pa tako priden je bil, velikokrat ponovi.
Zdaj je njena družina velika: sin, snaha, 

dva vnuka, pet navihanih pravnukinj, kiji s 
svojo razigranostjo polepšajo dan. Vse ima

Foto: D.Z.

zelo rada in vsi ji vračajo njeno ljubezen.
Posebno je ponosna na snaho, s katero se 

nista nikoli sprli in ji zdaj streže in razvaja s 
priljubljeno hrano.

Zdravje ji služi včasih bolje včasih slabše.
» Nikoli nisem mislila, da bom dočakala to

liko let. Sicer pa je vedno več starih ljudi.
Čeprav je bilo v življenju več slabega kot do

brega, pa imam zelo dobrega zdravnika dr. 
Kranjca, ki mi vedno stoji ob strani. Bila sem 
na številnih operacijah, tudi kača me je piči
la. Tako sem » poflikana kot stara kiklja«.

Zmeraj pa sem bila rada v družbi, kjer so 
peli, nikoli se mi ni mudilo domov, nobenega 
izleta nisem zamudila. Spoznala sem vso Slo
venijo, bila sem v Dubrovniku, obiskala sem 
Titov grob v Beogradu.

Menda pa smo nekoč bolj zdravo jedli. Dol
go nisem jemala zdravil, dijeto sem spoznala 
šele po operaciji žolča. Tudi vino sem imela 
rada, vendar sem pila samo dobrega.

In veliko sem bila med ljudmi.«

Človek, ki se ne pritožuje in ne tarna, ki z 
razumevanjem sprejema vse okrog sebe, je 
danes redkost. Hvaležna sem vam, gospa 
Gregorčič, ker ste pokazali na življenje še z 
neke druge strani.

Naj vam zaželim še veliko zdravja. Naj vas 
vaša prehojena pot napolni z zadovol
jstvom.

B. Kraljevski

C N
Biti pripravljen, je veliko, znati čakati, je
več, toda izkoristiti pravi trenutek je vse.

(Arthur Schnitzler)
V_________ ________________ ___________
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POLICIJA SVETUJE IN OBVEŠČA
Glede na dejstvo, da se v zadnjem času pojavlja na območju celotne občine, kot tudi na 

območju KS Mirna, večje število kaznivih dejanj velikih tatvin - vlomov, opozarjamo vse 
krajane, da se do svojega premoženja obnašajo odgovorno in poskrbijo za varnost. Zlasti 
opozarjamo krajane, da ob zapuščanju vozil, bodisi ob delu v vinogradih ali ob odhodih 
na sprehode, le-te zaklenejo in poskrbijo za varnost osebnega premoženja. Na samem 
območju KS pa je opaziti tudi vse večji pojav vandalizma (razmetavanje posod za odpad
ke,...), zaradi česar pa opozarjamo in naprošamo vse krajane, da nas o teh pojavih in o 
osebah, ki izvršujejo takšna dejanja, obvestijo.

Krajane obveščamo, da seje poslabšalo stanje prometne varnosti. Število prometnih 
nesreč seje sicer zmanjšalo, vendar pa je bila v februarju 2001 le ena prometna nesreča, v 
kateri so se udeleženci telesno poškodovali, letos pa štiri. Najbolj se je povečalo število 
prometnih nesreč zaradi neprilagojene hitrosti, povečalo pa seje tudi število alkoholiz
iranih povzročiteljev prometnih nesreč. V mesecu februarju je bilo 16,67% povzročiteljev 
pod vplivom alkohola. Policisti bomo skušali izboljšati stanje, zato bomo organizirali 
prometne akcije in opravili več preizkusov alkoholiziranosti. Izvajali pa bomo tudi ak
tivnosti v zvezi meritev hitrosti in na ta način skušali umiriti promet.

Najbolj ranljiva kategorija udeležencev v cestnem prometu so pešci. V prvi vrsti morajo 
le-ti poskrbeti za lastno varnost. Najbolj varno je prečkati cesto na označenem prehodu 
za pešce. Tam, kjer teh možnosti ni, se ustavimo korak pred robom pločnika ali vozišča. 
Vedno, ko prečkamo cesto, se moramo prepričati, da dobro vidimo v vse smeri in je pot 
prosta. Cesto prečkamo na najkrajši poti, med prečkanjem se ne obotavljamo in ne 
tečemo. Pešci, ki zunaj naselja ali na neosvetljenem delu hodijo ponoči po vozišču ali tik 
ob njem, kjer ni označenih pešpoti, morajo nositi na strani, kije obrnjena proti vozišču, 
belo luč ali odsevnik bele barve. Tudi vozniki morajo biti med vožnjo pozorni na pešce, saj 
potrebujejo kar nekaj časa, da ustavijo vozilo.

Prosimo, da o morebitnem pojavu neznanih sumljivih oseb ali vozil takoj obvestite policijs
ko postajo na telefonsko številko 07/30-44-002 ali operativno komunikacijski center na tele
fonsko številko 113.

Edvard FISTER 
KOMANDIR POLICIJSKE POSTAJE

STRANKA MLADIH SLOVENIJE JE USTANOVILA 
LOKALNI ODBOR SMS TREBNJE

Stranka mladih Slovenije je v petek, 15. februarja 2002, ustanovila Lokalni odbor SMS 
Trebnje ftrebnie@sms.si~) in tako združila vse člane svoje stranke na tem območju. Z novim 
lokalnim odborom v šesti volilni enoti se želijo v Stanki mladih aktivno vključiti v reševanje 
problemov na lokalni ravni ter približati svoj program vsem v občini Trebnje.

Lokalni odbor SMS Trebnje bo deloval v skladu s sprejetimi smernicami Izvršnega odbora 
Stranke mladih Slovenije, kije kot glavne vsebinske prioritete v letu 2002 še posebej poudaril 
kvaliteto življenja in prioritete mladih. Kvaliteto življenja prebivalcev občine Trebnje nam
eravajo dvigniti s konkretnimi rešitvami na lokalnih področjih in to z reševanjem problemov 
na področju znanja, zaposlovanja, stanovanja, ekologije, rodnosti in s participacijo mladih 
na lokalnih volitvah.

Lokalni odbor je bil ustanovljen v prisotnosti Tadeja Slapnika, podpredsednika Stranke 
mladih Slovenije, ki gaje pospremil v svet z besedami: “Naloga stranke je, da vam nudi strok
ovno in finančno podporo, vaša naloga pa, da se aktivno vključite v reševanje lokalnih prob
lemov in ponudite prebivalcem občine Trebnje in njegovi okolici rešitve, ki jim bodo omog
očale kvalitetnejše življenje. To lahko naredite le s poznavanjem problematike prebivalcev, 
kar zahteva komunikacijo s prebivalci in s sodelovanjem z različnimi institucijami na tem 
področju.”

Člani Stranke mladih Slovenije iz Trebnjega so na ustanovitvi izmed svojih članov izvoliti 
tudi strokovno vodstvo. Za predsednika odbora Trebnje je bil izvoljen Bojan RAJER, 
petčlanski izvršni odbor je bil potrjen v naslednji sestavi: Tadej Kostrevc, podpredsednik, 
Primož Retelj, tajnik, Uroš Trinko, Matjaž Škoda, Mirko Jarc in Tomaž Smolič. Častno raz
sodišče bo vodil Branko Udovič, člana sta Robert Meglič in Janez Grden. Izvršni odbor, ki bo 
skrbel za neposredno uresničevanje in izvajanje programa stranke na lokalni ravni, bo sledil 
Evropski listini o vključevanju mladih v lokalno in regionalno življenje. S pomočjo listine in 
na podlagi analize stanja v naši občini bo v kratkem oblikoval konkretne smernice, za ure
sničitev katerih se bo lokalni odbor SMS Trebnje v prihodnje zavzemal. Le-te bo javnosti 
tudi posredoval.

Predsednik LO SMS Trebnje 
Bojan RAJER
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TRGOVSKA PONUDBA 
NA MIRNI SE ŠIRI

Spodnji prostori objekta na Glavni ces
ti 28 na Mirni so v lasti družbe Optima z 
Bistrice. Lastnik družbe je gospod Milan 
Grebenc. Odločil seje, da prostore v ce
loti preuredi in posodobi, kar že nekaj 
mesecev tudi dela. Celotni objekt bo ob 
tej adaptaciji pridobil centralno ogrevan
je. V razgovoru z lastnikom smo ugo
tovili, da namerava spodnje prostore od
dati v najem trgovini s tekstilom, ker pa 
bosta po adaptaciji v objektu dva lokala, 
pa za drugega namembnost v celoti še ni 
določena.

Ugotavljamo, da je na Mirni prav tek
stilna ponudba pičla in da bo nova trgov
ina za kupce še kako dobrodošla.

POVABILO
Spoštovani bralci, spoštovani krajani, 
ob prebiranju Krajana se vam prav go

tovo utrne tudi misel, ki bi jo verjetno 
želeli objaviti na naših straneh. Mogoče 
imate o objavljenih člankih svoje mnen
je, mogoče želite v Krajana vnesti drugo 
vsebino, novo rubriko, morda želite ob
javiti fotografijo,...?

Na uredniškem odboru smo razmišljali 
tudi o tem in se odločili, da vas povabimo 
k sodelovanju z vašimi prispevki, z vaši
mi idejami.

Sodelujte!
UREDNIŠKI ODBOR

6. JUNIJ - PRAZNIK 
NAŠE KRAJEVNE 

SKUPNOSTI
V izredno lepem in prijetnem spominu je 

ostalo več kot tisoč obiskovalcem prireditve 
zadnje praznovanje našega krajevnega 
praznika. Na svetu smo se tedaj dobro od
ločili, saj je nastop Nuše Derende predstavl
jal posebno vabljivo atrakcijo.

Leto se naglo obrne. Postavljeni smo pred 
dilemo, kako organizirati praznovanje naše
ga praznika letos, da bo to praznik naše kra
jevne skupnosti, vseh nas in tudi naših pri
jateljev in sosedov. S praznovanjem želimo 
združiti športne prireditve, kulturne prired
itve in druženje krajanov.

Prepričani smo, da je med nami krajani 
mnogo takih, ki imajo za organizacijo pr
ireditve sveže ideje, ki bodo privabile mnogo 
krajanov. Ali ste pripravljeni razmisliti o 
tem? Ali imate novo idejo za praznovanje 
krajevnega praznika? Zamislite se!

V kolikor nove ideje imate, vas vljudno pro
simo, da jih v ustno ali pisno posredujete na 
krajevno skupnost. Zamisli bomo pretehtali 
in ocenili, ali bodo padle na plodna tla.

SVET KS MIRNA
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POŠTA MIRNA SE PREDSTAVI

Team mirnske pošte je dobro uigran, zato uspešno opravlja svoje naloge (foto: D. Z.j

Pošto kot delovno organizacijo in poštarje 
jemljemo vsi kot nekaj samo po sebi 
umevnega; dokler kaj ne zaškriplje, ne 
pomislimo, da je za vsem tem skupina ljudi, 
ki se po svojih najboljših močeh trudi, da bi 
v vsem ustregla našim željam in potrebam.

Upravnica, ga. Mateja Kranjc, se je pri
jazno odzvala vabilu Krajana, da pove kaj 
več o delu, načrtih in težavah, ki jih mi, na
vadni uporabniki, tako radi spregledamo.

Dovolila mi je, dajo opazujem pri delu, da 
spremljam njeno srečevanje s strankami, 
kar mi je omogočilo novo vedenje o delovan
ju pošte.

Ga. Kranjc je s končano višjo upravno šolo 
zasedla mesto upravnice na Mirni pred 
tremi leti, potem ko je tri leta že delala na 
naši pošti, zatorej ljudi dobro pozna in 
pravi, da so Mirnčani v primerjavi z drugi
mi, ki jih je spoznala na prejšnjih delovnih 
mestih, dokaj potrpežljivi. Študira še 
naprej, a bolj za lastne potrebe, kot je 
žalostno ugotovila.

Na pošti Mirna so trenutno zaposleni 3 
pismonoše, to so Marjan Pihler, Igor Rebolj 
in Franci Slak, v manipulaciji pa Dragica 
Muhvič, Zdenka Starič in Mateja Kranjc. 
Žal pa se bo s 1. marcem število zaposlenih 
zmanjšalo, čeprav je dela vedno več. Tretjo 
delavko, tisto namreč, kije na delovno mes
to prišla zadnja, bo zamenjala le občasna 
pomoč pri delu. To so delavke pošte, ki 
krožijo po posameznih organizacijah glede 
na potrebe dela. Poslovna enota Novo mes
to namreč v oktobru meri produktivnost in 
na osnovi analize naredi kadrovski načrt. 
Za tako imenovane » leteče delavke » in 
stranke nastajajo neprijetni problemi, saj ni 
enostavno delati z ljudmi, kijih ne poznaš, 
težko pa se je znajti tudi vsakokrat na dru
gem delovnem mestu.

Zato se ga. Kranjc verjetno upravičeno 
boji negodovanja strank.

Njihovo delo je namreč zelo razvejano: tako 
imajo kar osem pogodbenikov, ki oddajajo 
svoje pakete in pisma neposredno pošti, kar 
pomeni dodatno delo, saj je treba vse pošiljke 
še opremiti in vnesti v računalnik. Delo seve
da ne poteka nemoteno, kajti vmes prihajajo 
stranke, kijih ni bilo doma, da bi prevzele pis
ma, ali pa želijo opraviti vplačila ali izplačila. 

In kaj vse sodi v njihov delokrog: 
sprejem pošiljk ( navadnih, priporočenih, 

vrednostnih paketov), 
vplačila in izplačila - ob tem bi vas radi 

spomnili, da imajo svojo poštno banko in 
tako vam poštar lahko prinese pokojnino na

dom, lahko pa si izberete še vse ostale ugod
nosti : tekoči račun, kredit, kreditne kartice, 
vezane vloge - kakor pri ostalih bankah, 

oddaja telegramov,
uporaba telefonske govorilnice na kartice, 

razvijanje filmov, prodaja filmov, 
prodaja različnih artiklov ( upravnica v 

smehu pove, daje moč kupiti vse razen kru
ha in mesa).

Pošto dnevno dostavljajo v 1045 gospod
injstev, ob sobotah pa le na Mirni, Gomili in 
Brezovici, v Zabrdju in na Trsteniku.

Ga. Kranjc še razloži, da je med njenimi 
nalogami tudi izračun ur za vse zaposlene, 
pisanje dopisov in delo s strankami. Veliko 
je nepotrebne hoje med obema okencema, 
zato si želi nove razporeditve, kjer bi lahko 
ona ali kaka druga delavka opravila delo za 
enim okencem. Posebno popoldne, ko iz 
podjetij prinesejo pošto in hodijo po pošto 
in pakete, postane zelo živahno.

Takrat je na delu tudi dežurni pismonoša. 
Raznosi telegrame, oda pošiljke....

Če boste plačevali položnice, vam svetuje
jo, da to naredite pri njih, saj je treba za 
posebno položnico odšteti le 80.-SIT, za

splošno pa 100.- SIT.Tudi sprejem vplačil 
teče hitreje kot pri banki, zato je pred 
okencem včasih vrsta do vrat, a večina jih 
potrpežljivo čaka.

Posebno kadar gre za denar, je delo ob 
okencu zelo odgovorno, ker mora ob pre
vzemu blagajne delavka dopolniti morebit
ni manjko iz lastnega žepa.

Ko sva poklepetali še o delu poštarjev na 
terenu, meje opozorila na nekaj, kar bralci 
Krajana gotovo vedo, namreč, da mora po 
zakonu imeti vsaka hiša svoj poštni nabi
ralnik, saj za pošiljke, ki jih pismonoša 
odloži v različne odprte plastične nabiralni
ke, ne morejo prevzemati odgovornosti.

Kolektiv je mlad, med seboj se razumejo 
in si pomagajo, s tem ga. upravnica res nima 
težav.

Želi pa si obnove zunanjosti zgradbe, a to 
ni v njeni moči.
»Pa vam ne bo zmanjkalo dela v teh časih, 

ko se ljudje raje kot s pismi obveščamo po 
telefonih in elektronski pošti ? »

»Tega nas pa ni strah. Reklam in položnic 
še ne bo tako kmalu zmanjkalo.*

B. Kraljevski
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NA MIRNI SEM DOMA
Nekdaj prijazna, zasanjana vasica, zgrajena na vznožju treh gričev, 

ni več to, kar je bila. Napredek je prinesel veliko sprememb, rodna 
polja so se spremenila v stanovanjske četrti, tovarne. Poti, ki so 
nekoč povezovale njive in gozdove, so oblečene v asfalt, vaške lipe, 
simbol Slovenstva, so posekane, nekatere so se posušile. Stare, raz
padajoče hiše čepe ob cesti, kakor utrujene starke, čakajoč na po
moč, da jih kdo popravi ali podre.

Kulturne predstave so redkost, mladi nimajo svojega prostora, zato 
je vprašanje, kaj in kje naj počno. Zakajen lokal? Je res to, kar jim 
pritiče? Na različnih poteh zabave in sprostitve se nekateri kar pog
osto srečajo z alkoholom. Žalosten je pogled na mladeniča ali mlad
enko, prijetne zunanjosti za pogled, še posebno, ko opaziš, da njih 
veselje izvira iz alkoholnega opoja. Škoda, velikanska škoda! Pusti-

MODELARSTVO
V mesecu marcu se je začel 

začetniški modelarski tečaj v 
prostorih Preventa. Tečaj vod
ita Janez Kolenc in Boris 
Breč. Osem osnovnošolcev, ki 
bodo izdelovali letalske pros- 
toleteče modele seje že zbralo 
v petek od 17.00 do 19.00 ure.

Modelarstvo na Mirni je bilo 
nekoč zelo uveljavljeno v Sloveniji

mo jih, hodijo mimo nas, celo poznamo jih in radi jih imamo, pa 
vendar ne storimo ničesar. Rečemo si, kaj nas pa briga, nič, prav nič! 
Pa bi nas moralo skrbeti, domače, prijatelje, celo katero izmed insti
tucij.

Pisatelj bi dejal “umazano življenje”, a tako lahko rečemo tudi kra
jani. Steze, ob katerih so lepe klopi, celo koši za smeti, pa vendar je 
okolica nastlana z čiki, raznimi plastenkami, pločevinkami pirovski- 
mi in vinskimi steklenicami, vrečkami, skratka odpada, ki ga človek 
odvrže kjerkoli. Vas z okolico postaja smetišče. Ne iščimo krivca, 
nihče ni odgovoren, pa vendar smo odgovorni vsi, prav vsi in lahko 
bi storili marsikaj. Kaj? Vse, kar je odslužilo svojemu namenu vrzi
mo v smetnjak in narava se ne bo dušila v smeteh.

Cvetlične gredice, ja, za radost pogledu mimoidočega, so nem
alokrat poligon za nadebudne kolesarje, mopediste in motoriste, 
celo avtomobilske brazde se režejo v gredice. Da rožicam ni dolgčas, 
poskrbijo kužki, raznih pasem in velikosti, puščajo svoje sledi tam, 
kjer jim ni mesto. Verjemite, celo na grobovih in na pokopališču na
jdeš pasje iztrebke. Ne obsojam kužkov, saj ne poznajo pravil lepega 
vedenja, njihovi lastniki pa bi morali vedeti, kje naj se žival sprehodi 
in otrebi, da bodo kužki zdravi in zadovoljni in bo potešeno gospo
darjevo zadovoljstvo. Cvetlične gredice in pokopališče, zadnje 
počivališče nam dragih, naj ostanejo to, čemur so namenjeni, naši, 
vaši štirinožci pa naj se sprehajajo drugje.

Zberimo se, očistimo Mirno, da bomo z veseljem in ponosom rek
li, Mirna je moja vas, na Mirni sem doma!

Krajanka Irma

Ivan Gregorčič

IŠČEM ULICO S TVOJIM IMENOM

Najvažnejše je, 
da v ulici z mojim imenom 

nikoli nikogar nič slabega ne doleti.
Izet Sarajlič

Tvoje ime je mir.
Tvoje ime je kruh.

Tvoje ime je ornament ljubezni.

Na teh ulicah ne dočakaš kruha.
Na teh ulicah ne dokončaš otroške igre.

Na teh ulicah okamenevajo koraki 
v stopinje 

globoko pod ničlo.

Na teh ulicah je tržnica smrti.

Na teh ulicah ne najdemo tvojega imena, 
ker so slepe za kruh.

Ker so slepe za ljubezen.

Te ulice so slepe za tvoje ime.

Moje oči so nema bela oledenela tajga 
v slepi ulici.

Iščem ulico s tvojim imenom.
Iščem ulico s tvojim imenom.
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DELO NA NASI SOLI
Drugo semestralno obdobje se bliža koncu. Do konca šolskega leta nas ločijo še slabi trije meseci.

Kaj smo delali v šoli od 1. januarja? Pouk je potekal po predmetni
ku, učnih načrtih in letnem delovnem načrtu. Učenci in učitelji, ki 
poučujejo na razredni stopnji, se še vedno selijo iz šole v “Prevent”. 
Tako se bo nadaljevalo do konca šolskega leta in verjetno še v nasled
njem šolskem letu. Priznati moramo, da nam je naklonjeno vsaj 
vreme. Padavine namreč močno otežujejo razmere.

V drugem semestru smo imeli dva športna dneva, ki sta bila namen
jena smučanju, plavanju in pohodništvu. Učenci so se vključili po 
interesih. Pri izvedbi so nam pomagali zunanji sodelavci.

Izvedli smo tudi predpisana šolska tekmovanja:
• iz znanja kemije
• iz znanja zgodovine
• iz znanja fizike
• iz znanja nemškega jezika
• iz znanja angleškega jezika
• iz znanja slovenskega jezika
Regijska tekmovanja s posameznih področij so že bila ali pa še 

bodo do konca tega ali naslednjega meseca. Pričela pa se bodo tudi 
državna tekmovanja. Poročila o doseženih rezultatih naših učencev 
boste lahko prebrali v eni od naslednjih številk.

Različna tekmovanja so bila tudi na športnem področju. Dosežke 
in sam potek lahko preberete v posebnem poročilu, ki sta ga pripravi
la naša športna pedagoga gospod Veljko Kolenc in Marlies Bračko.

Osmošolci so pisali poskusno eksterno preverjanje znanja iz ma
terinega jezika in matematike. Udeležili so se tudi informativnih dni 
na srednjih šolah. Vse, kar so izvedeli, jim je pomagalo pri odločitvi 
za vpis v srednjo šolo.

Ob pustovanju smo imeli kulturni dan. Učenci so se ob branju neu
metnostnega besedila seznanili s pomenom pustovanja v preteklos
ti in danes in z razširjenostjo tega običaja v svetu in pri nas. Na kvizu 
so preverili pridobljeno znanje. Pod vodstvom učiteljev so izdelovali 
izvirne maske. Nastajale so prave umetnine. Starši so si jih lahko 
ogledali ob obisku šole, saj so bili izdelki razstavljeni v avli.

Čas počitnic so učenci namenili počitku in nabiranju moči, saj za 
dejavnosti, ki smo jih razpisali, ni bilo pretiranega zanimanja.

19. marcaje bila razširjena seja sveta šole in sveta staršev, ki so seje 
udeležili strokovni delavci šole in predsednik sveta KS Mirna, gos
pod Janez Bračko. Na seji sta direktor občinske uprave gospod mag. 
Janez Slak in vodja oddelka za družbene dejavnosti gospa Branka 
Kržič predstavila projekt izgradnje oziroma dozidave šole. Izvleček 
lahko preberete v nadaljevnaju. Lahko pa pogledate tudi idejni načrt 
nove stavbe.

Po predstavitvi seje pojavila vrsta vprašanj. Marsikatera dilema se 
je v pogovoru razjasnila.

V. d. ravnateljice 
Anica MARINČIČ

DOGRADITEV IN REKONSTRUKCIJA OSNOVNE ŠOLE MIRNA

Priprava na gradnjo

idejni projekt

Vsebina:
• Sprejete rešitve
• Narejeno do danes
• Dosedanji stroški
• Kako naprej?
• Rokovnik
• Primerjava povšrin
• Vrednost investicije
• Finančna konstrukcija

Sprejete rešitve
• sanacija
- montažnega dela prizidka - šola s 

prilagojenim programom
- up. prostorov in telovadnice (začasna)
- učilnice višjih razredov

• rušitev
- južnega dela montažnega prizidka - 8 

učilnic, sanitarije in garderobe za telo
vadnico

• novogradnja
- manjkajočih prostorov in rekonstrukcija 

za 9-letko in dograditev telovadnice
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Narejeno do danes_ _ _ _ _ _ _ _ _
• sanacija strehe
• sanacija trakta IIA (montažni del - šola 

s prilagojenim programom)
• sanacija trakta III (učilnice višje stopn

je)
• izdelana idejna rešitev z grobo oceno 

stroškov
• načelno soglasje Ministrstva za šolstvo, 

znanost in šport, da se novogradnja 
uvrsti v plan za leto 2002

• izvedene geološke raziskave
• potrditev idejne zasnove velike telovad

nice
• izdelan dokument identifikacije
• izdelana predinvesticijska zasnova
• soglasje k idejnemu načrtu in dokumen

tu identifikacije
• izdelan investicijski program
• izdelana lokacijska dokumentacija
• objavljen javni razpis za izdelavo PGD, 

PZR, PZI in študijo izvedljivosti

Dosedanji stroški
• sanadja bloka/l,IW in lil v letu 2001

slrešna kritina 1, IIA, lil 15,000.000 str
trakt IA-montažni del 39,000.000 str
trakt III 57,000.000 str
eprare 4,000.000 str
popisi, nadzo’, ost teti dok, 3,000.000 SIT

• geološke raziskave 1,700.000 Sil
• priprafldck.zanovog’ahp 10,000.000 str

SKUPAJ: 129.700.000 SIT

Kako naprej?____________
• pridobiti lokacijsko dovoljenje
• izbrati izvajalca PGD, PZR, PZI in 

študijo izvedljivosti inv.
• pridobiti gradbeno dovoljenje
• razpis za izvajalca tehničnega nadzora 

in inženiringa
• razpis za izvajalca gradbenih del
• razpis za dobavitelja opreme

POMEMBNO:____________
• pridobiti SKLEP MŠZŠ o odobritvi 

sredstev
• pridobiti SOGLASJE MF pred začR 

etkom inv.

Rokovnik
• pridobiti lokadpkodovdjenp ntrec-april 2002
• razpis za izvajalca PGD, PZR, PZI in študip

izvedjivcBti imec-april 2002
• SKLEP MŠŠ april 2002
• razpiszatehnadzorininž mrec-maj 2002
• SOGLASJEM2 maj 2002
• pridobiti gradbenodovdjenje jurtj2002
• razpis za izvajalca grad, del junij-avpt2002
• razpis za dobatld ja oprere februar-pl 2003

Primerjava površin
R-cstoi štem2 telovadnicam2 skupaj m2

obst. norm po inv. otet. norm po inv. obst norm po inv.
Apr.zapk 686 1439 1393 432 939 923 1118 23/8 2322
B.cstprest 504 716 1022 60 68 71 683 784 1093
Ckcmn Z35 635 537 0 114 IS 235 743 663
AB.C.SR 15152781 2952 512 1121 1126 2036 3902 4378

Vrednost investicije

Po inv. programu - tekoče cene
• ctk., inž,, kom p i06.ooo.ooo str
• prizidek 412190.000 SIT
• telovadnica 273.700.000 SIT
• oprema uala 148.500.000 SIT

SKUPAJ: 940.390.000 SIT

Finančna konstrukcija
Vir financiral ja stalne cene delež t&cčecene delež
ObonaTretnp 037639.702 689% 666.505.470 700%
MŠ5 273,885.000 31,1 273.885.000 29,1
SKUPAJ 681424.702 lOCP/o 940.393.470 im

MIRNSKO GRIČEVJE
(povzeto iz knjige Maje Topole - MIRNSKA DOLINA)

26.44 km2 velika regija meji na severu na 
Šentrupersko hribovje, tja spadata povirji 
Cetiške in Ločice, objema Mirnsko-Mokro- 
noško kotlino na jugozahodu in seže vse do 
mirnsko-temeniške razvodnice. Gričevje je 
povprečno nekoliko nižje (200 - 400 m, pov
prečje 332 m), saj je bližje toneči kotlini. V 
celoti je v okviru tektonske enote Mokro- 
noškega nagubanega ozemlja, kjer prev
ladujejo različne triasne kamnine. Dolomiti 
in apnenci se mešajo z roženci, peščenjaki, 
skrilavci, tufi in tufiti ter drugimi nepropust
nimi kamninami. Razlikujeta se predvsem

območji severno in južno od Gomilščice. Na 
prvem (okolica Sela, Migolice, Raven, Cirni- 
ka, Trbinca) prevladuje fluviokraški relief, 
za katerega so značilni dolci, po slemenih in 
uravnavah pa najdemo posamezne vrtače. 
Močno zakraselo je območje Zagorice, kjer 
je nastala večja kraška depresija z vrtačami. 
Južno od Gomilščice je relief predvsem 
rečno-denudacijskega značaja. Tu gre za 
močno razčlenjena, ozka in strma slemena, 
kjer je gozd izkrčen le na višjih delih pris
ojnih pobočij, pokrivajo pa jih skoraj izkl
jučno vinogradi. Posebej je treba omeniti

Poleg šentruperskega zaledja so slemena v Mirnskem gričevju južno od Mirne največje sklenjeno 
območje vinske trte v porečju. Na sliki je Stan z zidanicami v več vzporednih nizih (M. I.)
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nahajališča roženca v triasnem dolomitu pri 
Zabrdju pri Mirni. Irsovec je namreč ekonom
sko najpomembnejše slovensko nahajališče te 
mineralne surovine (Šolar, Dimkovski, 1992). 
Poleg kremena seje kot ena najbolj odpornih 
kamnin ohranil v sicer do 40 m globoko sega
jočih preperelih tropskih tleh. Tretje območje 
predstavlja poplavni svet, ki zavzema 3,3% 
površin. Rečno-akumulacijski tip reliefa se širi 
ob Mirni od sotočja s Kamnarico navzdol, ob 
Pravharici in Lanšpreščici, ob Sotli, Ločici, 
Cetiški in ob Homščici pri Selu.

Reliefne oblike in nakloni so precej raznoli
ki. Zaradi ozkih debri, skozi katere se potoki 
prebijajo v tonečo kotlino, je delež strmega 
sveta večji; povprečje znaša 14°, največji nak
lon pa celo 48°. Menjavajo se različne tekton
ske smeri (sever - jug, jugozahod - 
severovzhod, severozahod - jugovzhod), v 
odvisnosti od litologije se spreminjata vodna- 
tost potokov in pedološka osnova. Tu najdemo 
tako kremenico kot rjave in ogljene prsti. Na 
okrog 20% tal (na obeh straneh rečice Mirne 
med Kriško Rebrijo in Migolico, na območju 
Trbinca in pobočjih Stare Gore, Gradišča in 
Lipnika) so letne izgube prsti zelo velike.

Delež gozda znaša 64%; tu prevladujeta 
predvsem združbi bukve z belkasto bekico in 
preddinarski gorski bukov gozd. Območju da
jejo poseben pečat vinogradi, ki pokrivajo 
5,6% površin: južna pobočja Oplenka, Stana, 
Praprotnice, Stare Gore in Gradišča. Precej 
(15,6%) je tudi travnikov, zlasti na dnu dolin, 
njive pa ležijo predvsem po slemenih in 
pobočnih uravnavah, in sicer le v severnem 
delu regije; na južnem zaradi strmin zanje ni 
prostora. Vsa naselja razen Brezovice in Go
mile ležijo v termalnem pasu, vendar to pred
nost zmanjšuje precejšnja vetrovnost. Potrebe 
po vodi rešujejo individualno; navadno jo 
posamezna vas črpa iz najbližje doline. V pre
teklosti so bile tu razširjene kapnice. Problem 
je še pereč na območju Selške Gore in kraške 
Zagorice, kamor morajo vodo v času suše 
dovažati. Če je ta dolgotrajna, morajo porabo 
omejevati tudi drugje (Praprotnica, Stan).

V regijo spada 16 naselij s povprečno 43 ljud
mi, med katerimi jih ima največ slemensko, 
vršno ali pa pobočno lego: Selo pri Mirni, Sa- 
jenice. Ravne, Cirnik, Selška Gora, Migolska 
Gora, Migolica, Zagorica, Križ, Trbinc. Br
ezovica pri Mirni, Gomila, Stan, Praprotnica, 
Stara Gora, Gradišče pri Trebnjem. V dnu 
dolin najdemo le mlinarske in žagarske 
obrate, ki so pogosto opuščeni ali pa imajo 
novo funkcijo. Poleg Gabrovškega in 
Čateškega gričevja je to relativno najbolj 
pozidana regija v gričevju (5% površin). 
Kmečkih prebivalcev je 23%. Zaradi bližine 
središčnih krajev različne stopnje (Mirna in 
občinsko središče Trebnje)ima regija precejš
nje perspektive. Skoznjo tečeta tudi naj
pomembnejši prometnici porečja: tista, ki 
veže Dolenjsko podolje z dolino Save, in preč
na, ki vodi proti Litiji. Ob strani so ostali le kra
ji visoko nad bregovi Mirne zahodno od prito
ka Homščice. Prebivalstvo regije je v letih 
1961 - 1991 upadlo za petino. Aktivni so 
zaposleni predvsem v primarnem (36%) in 
sekundarnem sektorju (51%).

ŠPORT

KAJ DELAMO TABONIKI
Prvi pomladanski sončni 

žarki so nas že zvabili v nara
vo. Predvsem mlajše ekipe 
se že vneto pripravljajo na 
taborniške mnogoboje. Po
dročni mnogoboj bodo letos 
v mesecu maju organizirali 
trebanjski taborniki, kje bo 
državni, pa zaenkrat še ne 
vemo. Nanj se bodo uvrstile 
vse zelo uspešne ekipe.

Taborniki se učimo postav
iti in zakuriti ogenj, učimo se 
postavljati šotore iz dveh, 
treh, štirih in petih šotorskih 
kril, prehoditi pot s potnimi znaki ali karto in kompasom, streljamo z loki, čim hitreje 
premagati ovire, postaviti signalni stolp iz sušic,... Velik del teoretičnega znanja pa smo si 
pridobili v zimskem času. Vse to bomo taborniki pokazali na taborniškem mnogoboju.

Starejši taborniki se posvečamo predvsem orientaciji, saj nas konec marca čaka eno 
najtežjih taborniških orientacijskih tekmovanj - NOT. To je nočno orientacijsko tekmo
vanje, na katerem tekmovalci rešujejo topo test, vrisujejo kontrolne točke v karto, prehod
ijo progo, na kateri je 10 - 12 kontrolnih točk. Na kontrolnih točkah opravijo nalogo iz 
prve pomoči, nočne signalizacije v morsejevi abecedi z baterijo, prehoditi je potrebno 
minsko polje, premagati hitrostno etapo. Poseben čar pa daje temu tekmovanju noč.

Od 8. do 14. julija pa pripravljamo taborjenje v Gribljah ob Kolpi. Taborjenja se lahko 
udeležijo vsi taborniki, vabimo pa tudi ostale osnovnošolce, ki bi radi taborili z nami.

Če koga zanima kaj glede taborništva, nas lahko obišče ob petkih ob 16. uri na šolskem 
igrišču.

Z NARAVO K BOUŠEMU ČLOVEKU!

TAJA BORŠTNAR - 
OSNOVNOŠOLSKA PRVAKINJA 
SLOVENIJE V BADMINTONU

Teja je učenka 8. b razreda na osnovni šoli Mirna na Dolenjskem.
Že od male šole dalje je tudi članica badmintonskega kluba TOM 
Mirna. Vseh stvari se loteva prizadevno in dosledno. Kar pogosto ji 
primanjkuje časa. Njeno delo krasi odličen uspeh v vseh letih in nešt
eta priznanja: Pregljevo, Štefanovo, Vegovo, iz logike, slovenskega 
jezika, zgodovine, vsa leta bralna značka,...

Tudi v športu je vsestranska, saj je članica šolske rokometne ekipe, 
ki seje uvrstila v republiški četrt finale, bila je tretja v metu žogice na 
ekipnem državnem osnovnošolskem prvenstvu v atletiki v Maribo
ru. Pozimi se Taja poda tudi na smuči. Na letošnjem zimovanju na 
Krvavcu ji tudi zarezna tehnika ni delala težav. Udeležuje se Pokljuških maratonov, saj 
uživa v teku na smučeh.

Seveda pa je badminton njen prvi šport. Na domačih tekmovanjih in turnirjih v tujini 
se vedno uvršča med najboljše. Trenutno je prva igralka v Sloveniji na jakostni lestvici 
do 15 let. Po pričakovanju je na državnem osnovnošolskem prvenstvu osvojila L mes
to. Taja je hvaležna staršem, ki jo spodbujajo in spremljajo na njenih poteh. Pozitivni 
pristop in dobro motivacijo za delo želi nadaljevati tudi v naslednjem šolanju in 
življenju, saj želi postati pravnica, za njeno prihodnost se torej ni bati.
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DUH ZIMSKIH OLIMPIJSKIH IGER PRISOTEN TUDI NA OŠ MIRNA
Čeprav tudi letošnja zima ni nasula dovolj snega, učenci niso občutili zimske suše.
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Že v decembru je petdeset šolskih otrok 
preživelo šest nepozabnih dni na Krvavcu. Prav 
zaradi slabe zime sta bila dva športna dneva na
menjena predvsem smučanju na Rogli. Ko je ven
darle zapadlo nekaj snega, smo je med urami 
športne vzgoje veliko tekli na smučeh. Poln avto
bus naših tekačev seje udeležil pokljuškega mara
tona, kjer so pretekli razdalji od 5 do 10 kilo
metrov. Med zimskimi počitnicami je izbrana eki
pa tekačev en dan trenirala na Rogli, v okviru 
priprav na biatlon pa so naši učenci uspešno tek
movali na občinskem in področnem prvenstvu v 
streljanju z zračno puško. Gašper Prelesnik je os
vojil tretje mesto, Darja Povše pa drugo mesto na 
občinskem prvenstvu.

Vrhunec je bilo državno prvenstvo v smučarskih 
tekih, biatlonu in lokostrelskem biatlonu za kate
gorizirane učence. Tekmovanje je bilo na rudnem 
polju na Pokljuki. Udeležilo se gaje preko 250 tek
movalcev iz 17-ih osnovnih šol Slovenije.

REZULTATI

DEKLETA
Smučarski tek 2 kilometra
1. mesto: Maja VTIČ, 3. mesto: Eva LOGAR, 7. mes

to: Anja REPIČ

Biatlon 2 kilometra
1. mesto: Suzana POVŠE, 3. mesto: Katja STR

MOLE, 4. mesto: Alja ZUPAN

Lokostrelski biatlon
1. mesto: Špela KOZOLC, 2. mesto: Katra KOZOLC

FANTJE
Smučarski tek 2 kilometra
6. mesto: Blaž DIM, 7. mesto: Mitja DRČAR, 8. mes

to: Jure ERAZEM, 9. mesto: Dejan KOS

Biatlon 2 kilometra
1. mesto: Matej DRČAR, 2. mesto: Matej ZORC, 4. 

mesto: Grega SKERBIŠ

Lokostrelski biatlon
1. mesto: Grega LOGAR, 2. mesto: Miha KOZOLC, 

3. mesto: Gašper KRAMAR

Mirnčan Marko Kolenc v. d. di
rektorja Zavoda za šport Slove
nije je podeljeval medalje na 
pokljuškem maratonu.

Ekipna OŠ Mirna na pokljuškem maratonu.

Skupno so v ekipni razvrstitvi tudi letos naši učenci osvojili naslov državnih prvakov.
Zaključek smučarske sezone je bilo občinsko prvenstvo v veleslalomu v Cerknem. 

Tam so naši učenci osvojili 5 medalj.
Med pripravami na omenjena tekmovanja smo letos organizirali 7 šolskih prvenstev 

v veleslalomu, smučarskem teku in biatlonu.
Tekmovanja so potekala od decembra do marca in sicer doma, na Rogli in Krvavcu.
Do konca šolskega leta nas čakajo še občinska, področna in državno tekmovanje v 

krosu, atletiki, rokometu, nogometu, igri med dvema ognjema in tenisu.
Konec meseca marca pa upamo, da bodo naši učenci v Lendavi uspešno obranili 

naslov ekipnih državnih prvakov v badmintonu.
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OD IZ ANKARANA<18m)
NA GRAD SOCERB <389m>

Učenci se množično udeležujejo planinskih izletov - pohod iz Ankarana na Socerb

V soboto, 8. decembra 2001, smo se že 
navsezgodaj odpeljali na avtobusno postajo 
v Trebnje, kamor so z nekajminutno zamu
do prispeli mladi novomeški planinci, 
zaspani še bolj kot mi. Zasedli smo še ostale 
proste sedeže in se napotili proti slovenski 
obali. Med vožnjo nam je vodja pohoda 
opisal znamenitosti krajev, mimo katerih 
smo se peljali.

V Ljubljani smo imeli kratek postanek, 
pridružila se nam je še učiteljica Saša Vujo
vič. Naprej smo se odpravili siti in (skoraj 
vsi) zbujeni. Dolgočasili bi se, če nas ne bi 
večino časa zabaval "George iz džungle”. Še 
dvakrat smo se ustavili, preden smo zagled

ali morje. Nad avtocesto, ki se spušča proti 
morju, nas je pozdravil tudi Kraški rob, ki se 
nam je zdel zelo zanimiv. Končno smo 
prispeli na trg v Ankaranu, od koder smo se 
odpravili peš. Morja potem približno tri ure 
nismo videli.

Ves čas hoje nasje preganjala burja, kakršne 
v življenju še nismo doživeli. Če smo se pred
ali toku burje, nas je ob nenadnem sunku 
odneslo tri metre naprej. Po zraku so letele 
kape, šali in druge stvari. Zbali smo se, da 
nam bo odpihnilo tudi tovarišico Sašo.

V vasi Tinjan je bila burja še močnejša. Po 
vrnitvi domov smo izvedeli, da seje tamka
jšnji antenski stolp kmalu po našem odhodu

znižal za osem metrov, saj se mu je odlomil 
vrh.

Čez nekaj časa smo prispeli na športno ig
rišče - že vvišavah. Imeli smo daljši počitek. 
Ker nam je bilo dolgčas, smo šli raziskovat. 
Našli smo kamne, za katere nam je kasneje 
vodja pohoda, sicer učitelj zgodovine in 
zemljepisa na eni od novomeških osnovnih 
šol, povedal, da so stari 4 milijone let. Po 
počitku smo odpeketali dalje in skozi 
grmičevje in trnje prispeli do Osapske stene, 
kjer smo občudovali plezalke in plezalce, ki 
so bili tako pogumni, da so se odločili za 
tako tvegan šport. Nadaljevali smo pot. 
Noge so nas že malo bolele. Pet ur hoje je kar 
veliko, a čakali sta nas še dve naporni uri.

Iz grmičevja nismo prišli na nič boljše - na 
ogromen travnik s poležano travo, pod travo 
pa so ležali ogromni kamni, ob katere smo se 
spotikali. Tuje bila burja najhujša. Nosilo nas 
je sem in tja. Prišli smo do glavne ceste in ob 
njej nadaljevali pot. bilo je zalo malo prome
ta, tako da smo lahko hodili sproščeno, kar 
nam je bilo prav, saj so nas že zelo bolele 
noge. Končno smo zagledali napis Socerb, 
povzpeli smo se na hrib in pohiteli na grad. 
Razgled je bil čudovit, saj je bil čisto pod 
nami Trst. Utrujeni smo se odpravili proti av
tobusu, ki nasje pričakal pri gradu. Nekatere 
je pohod tako izmučil, da so v trenutku zaspa
li. Okolice tudi ostali nismo spremljali. Oči so 
se nam kar same zapirale.

Ajdu Plauštajner

ZIMSKI POHOD NA ŠMOHOR TELOVADBA ZA STARSE IN
Sreda je za 25 otrok iz vrtca 

poseben dan.
Komaj čakajo, da je ura pet 

popoldne, da se začne telovad
ba.

Otroci skačejo, tečejo, se lov
ijo, se igrajo, plešejo, se guga
jo, plezajo in še veliko več.

Seveda to ni vse. Starši z 
otroci sodelujejo kar jih zelo 
zabava.

Decembra je prišel na obisk 
tudi dedek Mraz. Otroci so mu 
z veseljem pokazali, kaj so se 
naučili. Tudi dedek Mraz se 
jim je pridružil pri igri.

V soboto, 12.01.2002, so se člani Planinskega društva Novo mesto 
odpravili na pohod na Šmohor.

Pohoda smo se udeležili tudi učenci OŠ Mirna. Pot smo pričeli v 
Laškem. Hodili smo po kar strmi poti mimo vikendov in po gozdu, 
bilo je tudi nekaj snega. Končno smo prišli na vrh Šmohorja, kjer 
stoji koča. Prišel je čas za dolg odmor. Utrujeni smo posedli in pojed
li malico. Kljub utrujenosti smo igrali nogomet.

Čez približno eno uro smo se odpravili na Malič. Na vrhu stoji 
razgledni stolp. Tam smo se odpočili.

Napočil je čas, ko smo morali nazaj do Laškega, šli smo skozi gozd 
v dolino. Končno smo zagledali avtobus. Ker pa v avtobusu še ni bilo 
voznika, smo pojedli in popili, kar nam je ostalo v nahrbtnikih.

Nato smo se zadovoljni in utrujeni odpravili domov.
David DULAR, 5. b
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... TAM GORI, KJER VINOGRAD 'MAM

VINOGRAD V POMLADI
Rez, popravilo opore in vez so prva dela, 

ki jih opravimo v vinogradu. Predno trs 
obrežemo, si ga dobro ogledamo in oceni
mo njegovo zdravstveno in kondicijsko stan
je. Na podlagi tega dobimo predstavo o 
bujnosti in moči trsa.

Nekatere sorte rastejo zelo bujno, druge 
pa manj bujno, vse to je značilnost sort in 
posledica prehranjenosti trte.

Zdravstveno stanje trsa razvidimo preko 
vidnih znakov bolezni iz prejšnjega leta. Na 
rozgi lahko vidimo znake oidija v obliki 
rdeče-rjavih madežev na rozgi in znake črne 
pegavosti na osnovi rozge. Preden trs 
obrežemo, si zamislimo pozicijo šparonov 
in reznikov in razmišljamo še za eno leto 
naprej, kje bomo pustili pri naslednji rezi 
rodni les.

Letos so rozge zaradi toče močno pošk
odovane, zato moramo biti še posebno pre

vidni pri vezanju šparonov.
Konec aprila, ko bo trta v razvojnem stadi

ju brstenja, ko so vidni prvi zeleni vršički, pa 
do takrat, ko so vršički jasno vidni, opravi
mo temeljito škropljenje proti pršicam, 
rdečemu pajku in črni pegavosti.

Pripravki, kijih uporabimo v tem času, so 
Folidol olje v 0,75% koncentraciji, močljivo 
žveplo v 2% koncentraciji.

Proti črni pegavosti lahko uporabimo 
pripravke na osnovi bakra v 0,5% do 0,75% 
koncentraciji.

V lanskem letuje bilo v vinogradih veliko 
oidija. Kjer se je pojavil, je potrebno letos 
ob škropljenju proti rdečemu listnemu 
ožigu (mladice v velikosti 5 - 10 cm) dodati 
sistemično sredstvo proti oidiju.

V kleti redno pregledujemo in poskušamo 
vino. Spomladi, ko se dvignejo temperature, 
lahko v vinih, ki imajo premalo prostega

žvepla za zaščito, pride do negativnih spre
memb. Vina postanejo mehkejša, motnejša 
ali se pojavi vlečljivost, oksidacija, kan.

Vse te spremembe lahko pravočasno opa
zimo le, če vino spremljamo. Jakost 
žveplanja je odvisna od spremembe v vinu 
in njegovega zdravstvenega stanja.

Jakost žveplanja 5 - 6% 
raztopina H?S0,_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _

/100IVINA
SLABO 30 ml
SREDNJE 60 ml
MOČNO 100 ml

Pazimo, da imamo sode vedno polne. 
Skrbimo za primerno temperaturo in vlago 
v kleti.

Ludvik JERMAN, univ. inž. agr.

VRTNAR SVETUJE

POMLAD JE TU!
Za mnoge najlepši letni čas, ko se poslovijo zima, mraz in dolge 

noči! Narava se prebuja in se pripravlja na novo rastno obdobje. Tudi 
mi se pripravimo in poskrbimo, da nam bodo rastline, ki nas 
obkrožajo, v veselje.

Spregovorimo najprej o presajanju starih rastlin.
• Zdaj je pravi čas za presajanje sobnih in balkonskih rastlin. 

Sobne rastline presajamo v poseben substrat za sobne rastline, 
ki vsebuje pravo razmerje sestavin, ki so potrebne za dobro rast. 
Zemlja za sobne rastline mora biti prepustna in zračna, da ne 
zadržuje vlage, obenem pa dovolj hranljiva, da rastline lahko ras
tejo. Počasi rastoče sobne rastline presajamo v isti ali le za de
belino prsta večji lonec, saj s tem omogočimo hitro prekorenin- 
jenje zemlje v loncu in preprečimo kisanje oziroma gnitje sub
strata in s tem propad rastline. Hitro rastoče sobne rastline pa 
lahko presajamo v večje (kljub temu pa ne prevelike) lonce. Če 
rastline napadajo bolezni ali škodljivci, moramo takoj ukrepati, 
lahko pa jih tudi preventivno poškropimo. Bodimo zlasti pozor
ni na volnate uši, kaparja, ipd.

• Balkonske rastline je potrebno presajati v substrat za balkonske 
rastline, ki mora vsebovati glino, ki zadržuje vlago v poletni 
vročini in dodatna hranila za rast rastlin. Koreninski grudi starih 
rastlin odstranimo vso staro zemljo, rastlino obrežemo, da bo 
bolj košata in poganjki močnejši, s tem pa bomo preprečili, da bi

nam pomladni veter lomil mlade poganjke. Korita moramo pred 
sejanjem dobro pomiti, saj so na njih lahko ostanki bolezenskih 
klic ali posamezni škodljivci! Rastline nato posadimo, zalijemo 
in postavimo na mesto, kjer bodo zaščitene pred mrazom, 
vetrom in tudi soncem. Po nekaj dneh rastline postopoma priva
jamo tudi na sonce (na svetlobo in vročino) tako, da jih za nekaj 
ur izpostavimo sončni svetlobi. Pazimo na vremensko napoved 
in ob napovedanih nizkih nočnih temperaturah rastline zaščiti
mo z zimskim vrteksom, še bolje pa je, če jih postavimo v pros
tor, kjer ni nevarnosti zmrzali.

Po presajanju rastlin ne dognojujemo 2-4 tedne, odvisno od kako
vosti substrata, v katerega smo presadili rastline.

Če se odločimo za nakup novih rastlinje potrebno vtem času posk
rbeti, da rastlin, ki jih potrebujemo, ne bi prehitro prodali, saj prvi 
kupci vedno dobijo lepše razraščene in večje matične rastline, če pa 
še ne vemo, s katerimi rastlinami bi polepšali svojo okolico, pa je 
zdaj čas, da si ogledamo, katere rastline so naprodaj v naši okolici in 
nato naredimo načrt zasaditve. Ta načrt nam bo tako olajšal nakup, 
ko bo sezona prodaje in dela z rastlinami na višku, tako tudi gneča 
pri prodaji cvetja! Poleg tega nam bo preudaren in načrtovan nakup 
pomagal, da kupimo pravo rastlino za določeno mesto in v naglici 
česa ne pozabimo. Veliko pomeni že to, da preštejemo korita po 
posameznih legah in nato ob nakupu s prodajalcem hitro ugotovi
mo, koliko in katere rastline potrebujemo npr. za severno ali vzhod
no stran, ipd.

Naj vam bodo pomladanska opravila v veselje!
Stane CVELBAR, ml.
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NAGRADNA KRIŽANKA

“PREVENT SPM MIRNA”
KRAJ PRI 

LJUBLJANI
DEBELEJŠI VRSTA 

KONEC DEBLA ŽITARICE
UREDITEV,
POPRAVILO POD OSEBNI

ZAIMEK
IME PEVKE MLADA

PAVONE KRAVICA

TANTAL

SPLETKAR

INGOLIČ ANTON
SUMERSKA

BOGINJA

ZVRST
GLASBE

ANTON
NANUT

HOLANDSKI
ARHITEKT

POMORSKA
BABICA

UTEMELJITELJ
CINIČNE
ŠOLE

CINK

OZNAKA
NEZNANCA

STANDARD

ITALIJA

SLOVENSKI
PODJETNIK

• KRAJ V 
BOLIVIJI

OTEKLINE

VANADIJ

JEK, ODMEV

ZOLAJEV
ROMAN

KRAJ PRI 
SAUDOVI 
ARABIJI

IVJE

ALK

ANTON
AŠKERC

AVSTRIJA PISEC FLEMING

TOVARNA
MESNIH

IZDELKOV
SREDOZEMSKA

RASTLINA

LETALSKO
PODJETJE

MESTO V 
INDIJI

JOD GRŠKI KIPAR

KRAJ UMRLIH

OTOK NA 
JADRANU RIMSKI

FILOZOF
PESNIK

IZUMRLI SLON

VRSTA
TKANINE

TINJEC

• PRIPOVED

PREMISLAV
SILOGIZMU

KALIJ

POLOG
NASPROTJE

POZITIVA

ANTON
AŽBE

PODTALNA
DEJAVNOST

NATRIJ

TITAN

PUŠČAVNIK

Nagrajenci križanke iz 
Krajana št. 4/2001, ki 
bodo prejeli praktične 
nagrade podjetja Grad- 
mi, so naslednji:
1. NAGRADA:
Maks Pungerčar, 
Šentrupert 80, 8232 
Šentrupert
2. NAGRADA:
Franc Šeško,
Naselje heroja Maroka 
21, 8290 Sevnica
3. NAGRADA:
Karmen Jakoš,
Glavna cesta 54, 8233 
Mirna

Reševalce nagradne kri
žanke prosimo, da izre
žete spodnji kupon in ga 
prilepite na dopisnico 
ter ga skupaj z geslom 
nagradne križanke poš
ljete na naslov: KRA
JEVNA SKUPNOST 
MIRNA, Glavna cesta 
28, 8233 Mirna, na
jkasneje do 22. aprila 
2002.

Dopisnic brez nagrad
nega kupona pri žrebu 
ne bomo upoštevali!

NAGRADE:
Trem srečnežem bo

KATRAN

ODDELEK
RIMSKE
LEGIJE

PRIPADNIK
ALEMANOV

KRAJ PRI 
LJUBLJANI

ITAL. OPERA 
NAŠA PISAVA

OSTANEK PRI 
KARTAH

PODJETJE V 
AJDOVŠČINI

IVAN ERAK

MODNI
KREATOR

GORSKI
REŠEVALNI

ČOLN

24 ČRKA 
ABECEDE

SUKANEC

SESTAVIL:
BAMAR

ARABSKI
ŽREBEC

NORDIJSKI 
BOG GROMA

ONDINA

TISOČAK

Prevent SPM Mirna 
podaril praktične 
nagrade.
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ois
STAROGRŠKI

TRAGED

J±_
ŽENSKI

LEPOTNI
DODATEK

KRAJ POD 
KOPAONIKOM

RIMSKA 100

SOKRATOV
TOŽNIK DUŠIK

J

DROZG


